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Entren en vigor accions posades en marxa des de la Generalitat 
i l’Ajuntament de Vinaròs contra el coronavirus

Augment preocupant de positius a Vinaròs, 
que se situen en 414,89 casos per cada 100.000 habitants

Noves mesures per aturar una 
segona onada de contagis

Dispositiu especial per a Tots Sants Es crea la Mesa de Benestar Animal

El Ple aprova el primer Pla Municipal Contra les Emergències
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IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues les opinions 
expressades pels col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua firma, ni es 
fa responsable de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs 
agraeix totes les col·laboracions, però adverteix 
que els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 25 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fixe. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, cognoms, 
domicili, telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, 
en el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  
diariet@vinaros.es, usb, cd, i, en última 
instància, en paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta sols 
s ’admetrà un torn de rèpl ica.

ACTUALITAT

X.Flores
L'alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina, va comparèixer 
dimecres al migdia de manera urgent en el saló plenari 
de l'Ajuntament per a informar la ciutadania de les 
noves mesures contra la propagació del coronavirus 
que van entrar en vigor el mateix dimecres 28 
d’octubre després de conèixer el preocupant avanç 
de la pandèmia a la ciutat en les últimes setmanes. I és 
que Vinaròs, segons va informar Alsina, té actualment 
una incidència acumulada de casos diagnosticats en 
els últims 14 dies de 414,89 per 100.000 habitants. 
“Aquesta taxa ens indica que hem passat a una 
valoració de risc molt alt, per la qual cosa Salut 
Pública ens ha sol·licitat que prenguem mesures de 
competència municipal per a intentar frenar aquest 
avanç de la pandèmia en la localitat”, va explicar. 
Les mesures establertes per l'Ajuntament després de la 
signatura del decret d'alcaldia, han estat les següents:

-Tancament dels parcs infantils i sèniors, així com les 
instal·lacions de cal·listènia
-Tancament dels torradors de l'ermita
-Tancament dels camps de petanca i bitlles ubicats al 
costat del Poliesportiu Municipal
-Limitació de l'ús de l'skatepark només per a entitats 

esportives
-No es farà la cessió dels espais municipals ni a particulars 
ni a entitats, en concret, sala d'actes de la Biblioteca 
Municipal, sala d'actes de la Casa de la Cultura, sala d'actes 
del Vinalab i Auditori Municipal.

Totes aquestes mesures es reforçaran per part de la 
Conselleria, que emetrà un informe específic d'accions, ja 
que segons va explicar Alsina, des de Salut Pública se'ls 
ha explicat que s'està elaborant un informe conjunt amb 
la localitat de Morella per a remetre'l a la Conselleria de 
Sanitat i que aquesta emeti una resolució específica per 
a les dues localitats, en ser tant Vinaròs com Morella els 
municipis més afectats per la pandèmia en els últims dies.
Alsina també va dir que per a prendre aquestes mesures 
s'han fixat en les mesures establertes per altres municipis 
en situació similar a la de Vinaròs i que se centren en la 
reducció dels aforaments en espais públics. “Era un pas 
que l'Ajuntament havia de fer per a avançar-nos i frenar 
l'augment de casos”, va indicar Alsina, que va agraïr 
l’esforç de la ciutadania, a qui va demanar “que complisca 
escrupolosament totes les recomanacions realitzades 
des de la Conselleria de Sanitat, perquè la situació de la 
pandèmia a Vinaròs i la seva àrea de salut comença a ser 
molt preocupant i complicada”

L’Ajuntament de Vinaròs adopta noves mesures 
per frenar l’augment de casos de Covid-19
La incidència acumulada de casos diagnosticats en els últims 14 dies és de 414,89 per 100.000 habitants
El consistori espera una resolució específica per a Vinaròs i Morella de la Conselleria per a aplicar més mesures
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ACTUALITAT

Redacció
L’Ajuntament de Vinaròs va anunciar dilluns 
la suspensió de tots els actes previstos per a 
Ànimes 2020 amb motiu de les noves mesures 
adoptades per la Generalitat Valenciana. Tot i que 
des del Govern Municipal i organitzadors s’havien 
establert unes estrictes normes higièniques i de 
distanciament, per a poder gaudir de les activitats 
amb seguretat, s’ha decidit cancel·lar tota la 
programació com a mesura preventiva.
El primer tinent alcalde i regidor de Promoció de 
la Ciutat i Interés Turístic, Marc Albella, ha destacat 
que “la salut de les persones és el més important 
i ara més que mai cal respectar totes les normes 
establertes per evitar una possible propagació del 
coronavirus a Vinaròs, per aquests motius hem 
decidit suspendre els actes d’Ànimes 2020”. En 
aquest sentit, ha demanat als veïns el compliment 
de les noves mesures adoptades per la Generalitat 
que sobretot volen protegir la salut dels veïns i 
evitar nous contagis a la Comunitat.
Albella ha insistit que la millor forma de combatre 
a la Covid-19 és respectar totes les normes 
establertes per les autoritats sanitàries que són el 
rentat de les mans, l’ús obligatori de la mascareta i el 
manteniment de la distància de seguretat. Segons 
assenyalava “només així, amb la cooperació de tots 
aconseguirem superar aquesta difícil situació”.
Cementeri municipal
Pel que fa a les visites al cementeri, es mantindrà 
el protocol establert per les Regidories d’Obres i 
Serveis i Governació, encapçalades per Carmen 
Morellà i Fernando Juan, amb la col·laboració de 
la Policia Local i Brigada Municipal per garantir la 
salut dels veïns.
Recordem que l’accés serà lliure, sense necessitat 
de demanar cita prèvia i s’habilitaran accessos amb 
indicacions, tant d’entrada com de sortida, per 
evitar els encreuaments. Així mateix, es col·locaran 
dispensadors de gel hidroalcohòlic en diferents 
punts del cementeri municipal per a facilitar el 
rentat de mans als visitants, a més de continues 
tasques de desinfecció de les zones comuns i 
superfícies de contacte. Tot i així, es recomana 
evitar tocar el mobiliari o superfícies, a més de 
reduir el màxim el temps al cementeri, per evitar 
aglomeracions i riscos.

L’Ajuntament suspén la programació d’Ànimes 2020
La decisió no afecta al protocol del cementeri municipal que mantindrà totes les mesures establertes per a garantir la salut dels visitants
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ACTUALITAT

Redacció/X.Flores
El president de la Generalitat, Ximo Puig, anunció 
el pasado sábado medidas excepcionales para 
hacer frente a la emergencia sanitaria provocada 
por el coronavirus porque, aunque la Comunitat 
Valenciana es la comunidad peninsular con la 
incidencia del virus más baja, “la situación empeora 
y hay que reaccionar con contundencia” para 
proteger la salud de los valencianos y valencianas. 
El president, en una declaración institucional 
desde el Palau de la Generalitat, advirtió que 
“el riesgo es innegable”, por lo que “es urgente 
reforzar las medidas que frenen la propagación 
del virus y protejan la salud”. En este momento, 
“perder tiempo significa perder vidas, empleos 
y bienestar”, ha asegurado Ximo Puig. 
 
El jefe del Consell ha detallado las medidas de la 
Conselleria de Sanidad, publicadas en el Diario 
Oficial de la Generalitat Valenciana, que entraron 
en vigor a 1 de la madrugada del pasado domingo 
y que se mantendrán hasta el 9 de diciembre, 
aunque podrían prolongarse hasta mayo si 
prospera la propuesta del Gobierno Central. 
 
En concreto, la resolución de la Conselleria 
comporta la restricción de la movilidad nocturna 
en toda la Comunitat Valenciana entre las 12 de 
la noche y las 6 de la madrugada. “Es inaplazable 
evitar la concentración y deambulación de 

personas en la franja nocturna en que se producen 
botellones y fiestas privadas en domicilios 
particulares”, ha señalado Puig, ya que “dos de 
cada tres brotes tienen origen social con una 
gran incidencia del ocio nocturno no reglado”. 
 
Además, en solo tres meses, la Conselleria de 
Justicia ha recibido más de 20.000 actas de 
propuestas de sanción. El foco de contagio, 
en el 90% de las infracciones graves y muy 
graves, se derivan de reuniones sociales y de 
fiestas contrarias a la normativa sanitaria que se 
celebran en chalés, viviendas o casas de campo. 
 
Por tanto, en la franja horaria de las 12 de la noche 
a las 6 de la mañana solo pueden transitar por la 
calle aquellas personas que vayan a trabajar, que 
vuelven a casa del trabajo, o que se desplacen por 
una causa de fuerza mayor, como una urgencia 
médica o la atención de una persona dependiente. 
 
Además, se ha limitado a 6 personas el número 
máximo de miembros en una reunión de 
carácter familiar o social en espacios públicos 
y privados entre personas no convivientes. 
 
Por otra parte, los jardines y zonas de esparcimiento 
al aire libre solo podrán estar abiertos desde 
las 8 de la mañana y hasta las 10 de la noche. 
 

Establecimientos de hostelería
Con respecto a los establecimientos de hostelería y 
restauración, la resolución establece las siguientes 
medidas: el consumo será siempre en mesa, 
nunca en barra; las mesas serán de un máximo de 
6 personas; y los establecimientos cerrarán a la 
medianoche. Asimismo, queda prohibida la venta 
de alcohol entre las 10 de la noche y las 8 de la 
mañana, excepto en hostelería y restauración. 
 
La resolución incorpora, como recomendaciones, 
el aplazamiento de las actividades familiares o 
sociales que no sean imprescindibles, así como la 
limitación de la actividad social en las próximas 
semanas.

La Generalitat pone en marcha nuevas medidas contra el coronavirus, 
vigentes al menos hasta el 9 de diciembre

Las normas entraron en vigor a la 1 de la madrugada del pasado domingo y suponen 
la restricción de la movilidad de las 12 de la noche a las 6 de la mañana y la 
limitación de reuniones sociales a un máximo de 6 personas no convivientes
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ACTUALITAT

Les regidories de Governació i Obres i Serveis han preparat un dispositiu especial per als dies 30 i 31 
d’octubre i 1 de novembre, dia de Tots Sants, en què molts vinarossencs acudeixen al cementeri.  L’accés al 
cementeri serà lliure i no caldrà  cita prèvia, però que hi ha unes normes sanitàries d’obligat compliment. 
S’ha contractat seguretat privada que vigilarà que se segueixen aquestes normes.
Cal destacar que les mesures adoptades segueixen les recomanacions de la direcció de Salut Pública de la 
Generalitat amb les següents premisses:

- S’habilitaran accessos amb indicacions d’entrada i sortida per evitar els encreuaments.
- S’habilitarà la zona propera a l’ermita de Sant Gregori com a pàrquing, així també com el camí de Sant 
Sebastià. Només es podran accedir al recinte amb cotxe les persones discapacitades amb el vehicle 
degudament identificat amb la tarja de mobilitat reduïda.
- Es col·locaran dispensadors de gel hidroalcohòlic en diferents punts del cementeri municipal per a facilitar 
el rentat de mans als visitants, a més de continues tasques de desinfecció de les zones comuns i superfícies 
de contacte.
- A banda d’aquestes mesures, des de l’Ajuntament es demana als veïns que, en la mesura del possible, 
eviten visitar el cementeri el cap de setmana, a més de prendre les següents recomanacions de prudència 
i protecció:
- Mantenir la distància de seguretat interpersonal (mínim 1,5 metres)
- Ús de mascareta obligatori
- Evitar tocar mobiliari o superfícies. En cas de no poder evitar-ho, desinfectar-se les mans amb gel 
hidroalcohòlic.
-Els banys públics romandran tancats.
-Reduir al màxim el temps al cementeri, per evitar aglomeracions i riscos.
-Pel que fa a les flors, es permet tant les naturals com les artificials i a més per part de l’Ajuntament es 
facilitaran escales i aixetes, igual que en els anys anteriors.
L’horari del cementeri és de 9:00h a 20:00h ininterrompudament.

Dispositiu especial per Tots Sants
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X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat 
en el ple ordinari d’octubre la 
creació d’una mesa de benestar 
animal i l’aprovació del seu 
reglament de funcionament, 
amb el vot a favor de PSPV,  TSV, 
Compromís, Ciutadans i l’edil no 
adscrit i el vot en contra de PP i PVI. 
El regidor de Medi ambient, 
Hugo Romero, va explicar que 
és conseqüència de la moció 
presentada per Compromís i que 
es tracta d’un consell sectorial per 
a donar participació als agents i 
entitats que treballen pel benestar 
animal del municipi, representants 
veterinaris, de l’empresa de recollida 
d’animals abandonats, policia local 
i un representant de cada grup 
municipal. El Consell coordinarà les 
accions a desenvolupar i informarà 
de les iniciatives entorn de les 
mascotes i la fauna de la localitat.  
Manuel Herrera de Ciutadans es va 
alegrar que aquesta proposta es 
portés a ple, sent aquest un primer 
pas per a garantir el benestar animal. 
“La gent creu que avui dia estem 
sacrificant animals a Vinaròs, però en 
la localitat hi ha en aquests moments 
sacrifici zero. Cal demostrar-
ho a la població”, va dir Herrera. 
Paula Cerdà, portaveu de 
Compromís, va recordar que va ser 
el seu partit el que va presentar fa 
ja un any la creació d’aquesta mesa, 
“molt necessària en el municipi i 
necessitem que l’ajuntament es 
consciencie i estiga molt damunt 
d’aquestes coses i garantisca el 
benestar animal, defensant els 
interessos de les entitats que se 
n’encarreguen com  Proda  i El  Cau”.  
Maria Dolores Miralles, portaveu 
del  PVI,  va mostrar la seva sorpresa, 
malgrat estar d’acord amb l’objectiu 
d’aquesta mesa i el reglament, pel 
retard a portar a ple aquest punt i per 
que en la composició dels membres 
de la mesa s’ha afegit a l’edil no 
adscrit, la qual cosa va qualificar de 
“falta d’ètica, moral i respecte” per 
part de l’equip de govern. Miralles 
va recordar que es va estimar el 
seu recurs de reposició al principi 
de legislatura per a invalidar el 
Grup Mixt i passar a ser l’edil Carlos 
Ramírez “regidor no adscrit”, i va 
considerar que no té sentit que formi 
part d’aquest consell sectorial. “No 
he trobat cap municipi d’Espanya 
on formi part un edil no adscrit d’un 
consell sectorial”, va indicar. També 
va dir que dels dos esborranys del 
reglament que li han facilitat, l’única 
modificació realitzada en tres mesos 
és precisament que formés part de 

ACTUALITAT

Vinaròs aprova la creació de la mesa de benestar animal i el seu reglament
PP i PVI voten en contra en considerar que en aquesta mesa no hauria de participar el regidor  no adscrit

Proda i El Cau formaran part de la Mesa

la composició del consell l’edil no 
adscrit. “Estem a favor de crear la taula 
de benestar animal, la considerem 
necessària, però no podem acceptar 
que se li done protagonisme a un 
trànsfuga, i si no es retira aquest punt, 
votarem en contra”, va concloure. 
D’altra banda, Juan  Amat  com a 
portaveu del PP va dir que “en el nostre 
partit som clars: protecció als animals 
sí, però protecció als trànsfugues 
no”. Va destacar que “és una pena 
que una proposta que hauria de 
ser unànime no ho serà perquè 
proposen un reglament i una taula 
sectorial en la qual deixen participar 
a un regidor no adscrit, donant major 
representativitat a un trànsfuga, que a 
un partit com el PP, que té sis regidors 
i només té dret a participar en la taula 
amb un regidor, la qual cosa és una 
barbaritat”. Amat va acusar l’equip de 
govern de “estar agraint els serveis 
prestats a un trànsfuga que dóna 
suport sistemàtic a un govern en 
minoria. Això és un incentiu perquè 
els regidors es facin trànsfugues. 
No podem aprovar aquest 
reglament perquè no té lògica”. 
Hugo Romero va contestar que 
“creiem que el regidor no adscrit 
és una persona amb idees que pot 
aportar a aquest consell. No hi ha cap 
consell sectorial en aquest ajuntament 
basat en el nombre de regidors 
obtinguts i simplement s’està donant 
participació a un membre del ple”. 
L’alcalde, Guillem Alsina, va concloure 
el torn d’intervencions lamentant que 
el PVI no arribés a un acord de govern 
amb ells “quan hi havia un 95% de 
coincidència de programa electoral” 
i va acusar a  Amat  d’ “intentar 
atemorir a l’edil no adscrit i altres 
grups municipals”, i convidant-lo a 
reflexionar “sobre el perquè ja només 
coincideixen amb el PVI i cada vegada 
s’aïllen més, la fet que s’haurien de 
replantejar-se com a partit”.
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X.Flores
El ple ordinari de l’Ajuntament de Vinaròs 
corresponent al mes d’octubre va descartar la 
moció de TSV que proposava canviar el pla d’usos 
de la plaça de bous amb l’objectiu d’extingir la 
llicència que permet celebrar espectacles taurins 
i modificar el reglament d’usos de la mateixa 
perquè pugui albergar actes socials, culturals 
i esportius. La moció, que va motivar un ampli 
debat, no va poder tirar endavant i només va 
ser votada a favor per  TSV  i Compromís, mentre 
que la resta de grups (PSPV, PP,  PVI, C’s i l’edil 
no adscrit) van votar en contra de la proposta. 
La portaveu de  TSV, Anna  Fibla, va explicar que 
aquest estiu s’han dut a terme diversos actes 
culturals i concerts al Vinaròs Arena complint les 
normes sanitàries “cosa que no ha passat amb 
els espectacles taurins, que no les han complert, 
i ens preguntem per què una minoria com és 
l’afició als bous pot fer-lo”. Fibla va dir que TSV 
“presenta aquesta moció amb la intenció de fer 
reflexionar. Estem en contra de qualsevol patiment 
animal innecessari, i una de les millors coses 
que podríem fer en aquest ajuntament és posar 
en valor la vida dels animals. Demanem sentit 
comú, comprensió i que s’obri un debat entre la 
ciutadania de Vinaròs perquè s’acabi amb aquest 
maltractament animal”, argumentava. A més, va 
defensar la presentació de la moció en aquest 
moment perquè ha estat durant la pandèmia quan 
es va posar en marxa el Vinaròs Arena amb èxit 
en els espectacles culturals i va defensar el canvi 
d’ús de la plaça per a destinar-la a les entitats del 
poble. “Dignifiquem la plaça de bous”, va concloure 
L’edil no adscrit Carlos Ramírez va votar en contra 
de la moció apuntant que a la llarga no suposa 
res perquè es tracta d’una mesura que es pot 
canviar depenent del govern que accedeixi a 
l’ajuntament. “Si de veritat volen que Vinaròs 
no siga terra de bous, vagen a l’administració 
competent i facen alguna cosa”, va concloure 
Manuel Herrera, de Ciutadans va lamentar que 
aquesta moció s’hagi presentat precisament en 
aquest moment, considerant que no era el propici i 
que hi ha coses més urgents. “En principi, Podemos 
venia a salvar a les persones i ara durant la pandèmia 
el debat que volen tenir és si bous si o bous no. És 
si més no sorprenent, i aquesta moció és només 

política d’aparador. Hem de posar-nos a treballar 
de debò en les necessitats de la gent de Vinaròs. 
Si realment ens prenem les coses seriosament, 
això no és competència municipal. Els seus partits 
governen en la Generalitat i el Govern Central, 
per tant vostès han de realitzar gestions amb ells”. 
Paula Cerdà de Compromís, va dir que estava 
d’acord en la moció. “És trist que Vinaròs 
es promocione com a primer municipi on 
hi ha espectacles taurins després de l’estat 
d’alarma. Aprovar el canvi d’usos sí que seria 
un pas endavant, encara que la competència 
municipal siga limitada a l’hora de prohibir 
els espectacles taurins. Aquest és un canvi 
necessari i els partits que no voten a favor 
d’aquesta moció és perquè estan a favor del 
maltractament animal a Vinaròs”, va assenyalar. 
Maria Dolores Miralles (PVI)  va considerar 
que la moció “no és valenta”, recordant la 
presentació de la d’Esquerra Republicana en la 
legislatura anterior per a declarar Vinaròs com 
a municipi antitaurí i va dir que “la nostra zona 
és aficionada als retalladors i els  bous  al  carrer, 
on no es maten als bous, per la qual cosa hi ha 
actes taurins arrelats que no podem prohibir. 
Un altre tema són les corregudes, però crec que 
amb el pas del temps aquest tipus d’espectacles 
desapareixeran”. També va lamentar Miralles que 
aquesta moció s’hagi presentat en aquest moment.
Juan  Amat  (PP) va dir que la proposta de TSV 
era “cínica”. “Sí que es tracta d’una proposta de 
competència municipal, però porten més de cinc 

anys governant a Vinaròs i en tots ells han autoritzat 
festejos taurins”, va indicar. Va recordar també que 
el pla d’usos vigent de la plaça és de 2016, “aprovat 
amb el govern d’un alcalde de TSV”. “Aquesta moció 
és ridícula. A Vinaròs hi ha bous perquè el govern 
municipal els possibilita i nosaltres ho celebrem. 
Des del PP defensem la llibertat perquè cada 
ciutadà triï si anar o no als bous. Els bous, agradarà 
més o menys, formen part de la nostra tradició”. 
Fernando Juan (PSPV) va dir que els governants 
de l’administració tenen l’obligació de fer 
complir la legislació i que a la plaça se celebren 
bous perquè compta amb tots els requisits que 
demana la legislació i l’ajuntament disposa d’un 
reglament d’usos específic de la plaça del 2016 
al que TSV  també va votar favorablement. També 
va recordar que existeix una normativa de rang 
superior que protegeix aquest tipus d’espectacles. 
“El canvi d’usos significaria adaptar-se a la 
normativa d’espectacles públics, que comportaria 
canviar els seients de la plaça, reestructurar 
el recinte, una nova porta d’evacuació, canvi 
d’instal·lació elèctrica, instal·lacions contra 
incendis, que comportaria una inversió de mes 
de mig milió d’euros. Ja hi ha sentències que 
dictaminen que cap ajuntament pot prohibir els 
bous, com és el cas de Villena. L’ajuntament no pot 
prohibir els bous perquè entraríem en prevaricació 
administrativa. No es podria extingir la llicència 
actual sense incomplir la normativa estatal i per 
aquest motiu votem en contra d’aquesta moció”, 
va concloure.

ACTUALITAT

El ple descarta després d’un ampli debat el canvi d’usos 
de la plaça per a excloure els espectacles taurins
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X.Flores

L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat per unanimitat 
una moció presentada pel PP de Vinaròs proposant 
a l’Ajuntament signar un conveni amb la 
Generalitat a través de la Conselleria de Sanitat per 
a realitzar un programa d’activitat física orientat 
a la salut anomenat Recepta Esportiva, per a 
la utilització de l’exercici físic com a promotor 
de la salut i com a prescripció en patologies. 
L’edil del PP Luis Adell va argumentar que el pla 
estratègic de salut que marca la Generalitat, 
promou la salut en tots els àmbits de la vida i que 
tots els partits ho portaven en els seus programes. 
“La Comunitat Valenciana és un dels referents 
en aquest àmbit de prescripció de l’exercici físic 
i alguns municipis ja han signat aquest tipus de 
convenis amb la Generalitat per a dur a terme 
aquest tipus de projectes, com Benicarló amb el 
programa “Viu  actiu”, va explicar Adell,  per a qui 

“és una llàstima que aquestes iniciatives hagin de 
proposar-se en una moció per part de l’oposició, la 
qual cosa evidencia que aquest equip de govern no 
té programa esportiu ni de salut. Volem que se signi 
un conveni amb el centre de salut i la conselleria 
de  sanitat  per a fomentar la pràctica d’aquest 
exercici físic per a poblacions amb risc o patologies 
cròniques amb els especialistes necessaris”. 
José Chaler (PSPV) va explicar que durant el govern  
2016-2020 ha estat quan el govern de Ximo Puig 
va proposar aquesta activitat amb el suport de 
la resta de forces. “Altres municipis ja ho han 
implantat, però tot comporta el seu procediment, 
i Vinaròs està realitzant tots els passos previs 
per a poder sol·licitar-ho”, va indicar. Chaler va 
recordar a Adell que es tracta d’un punt que el 
PSOE local ja porta en el seu programa, en concret 
desenvolupar el programa Viu Actiu Esport i Salut, 
mitjançant un conveni amb la Generalitat per a 
implantar la recepta mèdica saludable des de la 

infància fins a la tercera edat incloent problemes de 
drogodependència i salut mental. “És per això que 
el primer que vam fer va ser convertir la regidoria 
d’esports en regidoria d’esports i salut, i ja es va 
aprovar en el ple formar part de Xarxa Salut de la 
Comunitat com a marc orientatiu de la promoció 
de la salut en tota la Comunitat, incloent accions 
a seguir. Tot s’ha fet per a arribar fins el que vostès 
proposen, els passos que estem seguint són els que 
han fet altres municipis per a arribar a aconseguir 
la Recepta Mèdica esportiva que vostès proposen. 
La primera etapa va ser adherir-nos a Xarxa Salut, 
la segona el nomenament d’un tècnic i organitzar 
el grup de treball, la qual cosa també s’ha fet, i ja 
s’han establert diferents reunions; la tercera etapa 
és l’anàlisi de la situació i la priorització d’accions, 
que també s’ha realitzat”, va continuar Chaler, per 
concloure que “estem treballant i seguint tots els 
passos necessaris per a arribar a l’obtenció d’aquest 
programa”.

X.Flores
El ple de l’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat amb els vots a favor de PP, 
PVI, C’s i el regidor no adscrit, l’abstenció de PSPV i TSV i el vot en contra de 
Compromís, una moció presentada pel Grup Municipal Ciutadans instant a 
la Generalitat Valenciana a la implantació de la infermeria escolar. La moció 
demana que al llarg del curs escolar 2020-2021, a temps complet durant la 
jornada, hi hagi aquest servei en tots els centres públics d’educació especial 
de la Comunitat Valenciana.
També instarà l’Ajuntament de Vinaròs al Consell a la implantació progressiva 
de la figura de l’infermer/a escolar, en tots els centres d’educació infantil i 
primària de la Comunitat Valenciana on aquesta figura encara no estiga 
present i a la creació d’una borsa de treball específica per a la contractació 
d’aquests professionals.
Emmanuel Herrera, portaveu de C’s Vinaròs va explicar que “no estem 
parlant d’un infermer que es dedique a curar ferides i contusions, sinó d’un 
professional completament preparat per a desenvolupar funcions com ara 
el seguiment sanitari dels alumnes, prevenció de la salut, promoció de bons 
hàbits i formació sanitària”. 
En aquest sentit, va insistir en què implementar el servei és necessari per 
prestar una resposta ràpida i urgent als problemes de salut de l’alumnat, 
contribuir en l’educació per la salut, donant informació sobre els problemes 
en què es poden trobar o sobre el perill de certes conductes, a més d’oferir 
la possibilitat de portar a terme tallers d’educació afectiu-sexuals, de la salut 
bucodental, l’alimentació saludable, prevenció d’accidents i primers auxilis,  
tallers sobre prevenció de conductes addictives i de risc, o la divulgació 
d’hàbits saludables.
La proposta, doncs, com va continuar Herrera “també exposa la voluntat de 
que l’infermer/a escolar participe, complementant-se amb els educadors, en 
l’orientació en temes tan importants com alimentació, pràctica de l’esport, 
descans, conductes addictives i educació sexual”.
Per a Herrera, “la nostra Comunitat no pot estar en el vagó de cua d’aquesta 
proposta perquè va en joc la salut i les vides del nostres xiquets i xiquetes. 
Des de 2016 es contempla en els Pressupostos de la Conselleria competent 
en matèria de sanitat, la implantació en la totalitat de centres d’educació 

especial així com en els de primària de poblacions de més de 20.000 habitants”. 
Aquesta mesura, segons el portaveu del partit “contribueix a millorar el 
nivell de qualitat educativa i sanitària, per la qual cosa ha de completar-se i 
ampliar-se a tots els centres sense distinció pel nombre d’habitants. A nivell 
provincial hem de seguir l’exemple de municipis com per exemple Segorbe, 
Onda, Castelló i Benicàssim, on l’aparició de l’infermer/a escolar, ha donat un 
salt en les condicions sanitàries i educatives dels menuts.
Per part del PP de Vinaròs, Juan  Amat  va recordar que ja van proposar a 
l’Ajuntament testar a alumnes i professors en l’inici de curs amb recursos 
propis però que ni se’ls va contestar a aquesta proposta. El portaveu popular 
també va criticar que TSV no hagués intervingut en aquest punt per a conèixer 
la seva opinió i quant a la proposta d’implantar el servei d’infermeria escolar, 
va dir que a proposta del PP ja s’ha pronunciat el govern de la Generalitat i 
que PSPV, Podem i Compromís ho van descartar. “Malgrat això, secundarem 
moció perquè veiem convenient que s’instaure aquest servei”, va indicar. 
Begoña López (PSPV) va indicar que Vinaròs des de fa diverses 
legislatures realitza activitats per a contribuir en l’educació en salut. 
“No votarem contra la seva proposta, ens abstindrem, i cal recordar que 
en 2015 un govern del botànic ja va implementar aquesta infermeria 
escolar en el centre d’educació especial Baix Maestrat”, va assenyalar. 
Paula Cerdà (Compromís) va dir que no donaven suport a la moció, explicant 
que a la Comunitat des de 2016 es compta en infermeria escolar per als centres 
d’educació especial i que la Generalitat ja proporciona per als centres públics 
el servei d’infermeria des dels respectius centres de salut, a més de tindre 
cada centre un responsable de Covid. “En aquests moments de pandèmia 
els sanitaris son més útils als centres de salut i els hospitals que al centres 
educatius”, va indicar.  Maria Dolores Miralles (PVI) va considerar que aquesta 
és una figura molt necessària en els centres educatius perquè els professors 
no tenen formació sanitària i va lamentar el vot en contra de Compromís. 
“Treballo a un centre docent i és cert que les mesures preses contra el covid 
són bones, però un professor no està preparat per dur a terme depèn de 
quines accions en matèria de sanitat, i se’ns delega una competència que no 
ens pertoca. Hi ha moments en que els alumnes requereixen una assistència 
mèdica ràpida i aquí la creació d’esta figura és important”, va assenyalar.

ACTUALITAT

L’Ajuntament de Vinaròs treballa per a la posada en marxa 
del programa “Recepta Esportiva”

Es tracta de prescriure l’activitat física i la promoció d’hàbits saludables com a mesura preventiva i terapèutica, 
de tal forma que estigui reglat i formalitzat al sistema sanitari

Vinaròs instarà a la Conselleria a implantar el servei d’infermeria escolar
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Redacció

Vinaròs ha aconseguit 
una nova subvenció, de la 
Generalitat Valenciana, per 
posar en marxa una nova 
edició de l’Escola d’Ocupació Et 
Formem. L’objectiu d’aquests 
programes és incrementar 
l’ocupabilitat de les persones 
amb dificultats d’inserció 
laboral o pertanyents a 
col·lectius vulnerables, amb 
la finalitat de facilitar la seua 
incorporació al treball. Cal 
destacar que es tracta d’un 
sistema que combina la 
formació amb l’ocupació, per 
mitjà de la realització d’accions 
formatives en alternança amb 
la realització d’obres o la 
prestació de serveis d’utilitat 
pública o interés social. La 
regidora d’Ocupació, Maria 
Cano, ha assenyalat que 
“aquests programes suposen 
un suport molt important per 
ajudar a les persones a poder 
incorporar-se al mercat laboral 

un cop finalitzada la formació”. 
En aquest sentit, comentava 
que al completar el curs els 
alumnes aconsegueixen un 
certificat professional que els 
pot obrir noves possibilitats 
laborals. L’alumnat treballador 
està contractat des del primer 
dia d’inici del programa amb 
un contracte per a la formació i 
l’aprenentatge, la qual cosa els 
permetrà rebre una formació 
dual adequada al treball que 
han d’exercir. En aquesta ocasió 
els alumnes podran aconseguir 
el certificat professional en 
Activitats Auxiliars en Vivers, 
Jardins i Centres de Jardineria. 
Pel que fa a la contractació, 
els precandidats han sigut 
derivats a Serveis Socials que ja 
ha realitzat la selecció dels 10 
alumnes que es contractaran i 
que obtindran el Certificat de 
Professionalitat si superen la 
formació. L’Escola d’Ocupació 
Et Formem tindrà una durada 
de 6 mesos, que començarà el 
proper 1 de desembre.

ACTUALITAT

Vinaròs posarà en marxa una nova edició de l’Escola d’Ocupació Et Formem
L’Ajuntament ha rebut una subvenció de 120.103,20€ que permetrà contractar 10 veïns aturats durant sis mesos 

perquè es formen en la especialitat de vivers, jardins i centres de jardineria 

X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha donat llum verda per unanimitat a la posada 
en marxa del primer Pla Territorial Municipal contra les emergències. 
L’alcalde, Guillem Alsina, va explicar que aquest pla té com a objectiu 
obtenir la màxima protecció per a les persones, el medi ambient i els 
béns que puguin resultar afectats en qualsevol situació d’emergència 
al municipi. Alsina va agrair el treball realitzat per Policia Local i serveis 
tècnics especialment al cap de la Policia Local, Juanma Domènech. 
L’alcalde va explicar que des de 2010 els ajuntaments haurien de tenir un pla 
com aquest. “Vinaròs ha trigat 10 anys i per fi el portem a aprovació, però cal 
reconèixer la labor realitzada per les corporacions anteriors en tot el relatiu 

a la prevenció en casos d’emergència”, va assenyalar, recordant les pluges 
d’octubre de 2018 o el temporal Glòria de principis d’aquest any 2020. 
“El pla analitza els possibles riscos que hi ha en el terme municipal, incloent 
el risc d’incendi forestal, inundacions, transport de mercaderies perilloses, 
sismicitat, accidents greus, industrials, de concentració de masses i per 
temporal marítim. D’ells dos comporten la realització d’un pla específic en 
tenir Vinaròs un alt nivell de risc, com són el d’inundacions i el de risc forestal”, 
va detallar Alsina, per a qui “és molt important dotar a la Policia Municipal i 
la Brigada d’un document que ajudarà molt a encarar futures incidències 
d’importància, emergències que puguin sorgir en la nostra localitat”.

Vinaròs aprova el Primer Pla Municipal 
contra les emergències

El temporal Gloria va deixar destrosses a la zona dels Cossis
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ACTUALITAT

El personal tècnic de Joventut 
de l’àrea nord de la província 
de Castelló es va reunir a la 
Biblioteca Municipal. A la 
trobada han participat els 
tècnics de la Mancomunitat 
Comarcal Els Ports, 
Mancomunitat Alt Maestrat, 
l’Ajuntament d’Alcalà de Xivert 
Alcossebre i la Mancomunitat 
Baix Maestrat, a més de les 
dues coordinadores de la 
Xarxa Jove a la província 
de Castelló i la regidora de 
Joventut de l’Ajuntament de 
Vinaròs, Berta Domènech. La 
reunió va servir per treballar 
l’inFòrum 2020, les bones 
pràctiques en matèria de 
joventut, la comunicació i 
el treball en xarxa, i altres 
qüestions relacionades amb 
les polítiques de Joventut.

Un total de 9 participants 
han realitzat el curs Gestió i 
organització de magatzem 
de 40 hores de durada, que 
s’ha realitzat en el marc de 
l’Estratègia Provincial per a 
l’Ocupació, l’Emprenedoria 
i la Promoció Econòmica. 
Aquestes accions formatives 
s’organitzen des de l’Agència 
de Desenvolupament Local 
en col·laboració amb la 
Diputació Provincial i tenen 
com a finalitat proporcionar 
eines a les persones 
desocupades per tal de 
millorar la seua ocupabilitat i 
facilitar la seua inserció en el 

món laboral.
Concretament el Taller Gestió 
i Organització de Magatzem 
té els següents objectius:

• Adquirir coneixements per 
a preparar comandes, admi-
nistrar compres i gestionar el 
magatzem.
• Conèixer les diferents tècni-
ques d’organització i distribu-
ció de la mercaderia.
• Aprendre a gestionar el ma-
terial i els recursos humans 
necessaris en un magatzem.
• Familiaritzar l’alumnat amb 
la documentació pròpia del 
control de magatzem.

Reunió del personal tècnic de Joventut de l’àrea nord 

Finalitza el curs de Gestió i organització de magatzem

Obres i Serveis ha iniciat aquesta setmana les feines 
de renovació de la xarxa de sanejament del carrer 
de Sant Francesc, envellida pel pas del temps. Cal 
destacar que, aprofitant aquestes tasques, es farà 
la rehabilitació de les canonades de l’abastiment de 
l’aigua potable per garantir un servei òptim als veïns.    

Dilluns començaran les obres i ja s’han fet els 
sondejos del subsòl i de les instal·lacions, a més de 
col·locar les canonades provisionals.     
 
Les feines estan coordinades entre l’Ajuntament, 
amb una aportació de 36.000€, i Aigües Potables.   

Renovació de la xarxa de 
sanejament del carrer de 

Sant Francesc
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ACTUALITAT

El portavoz adjunto del 
PP en el Ayuntamiento 
de Vinaròs, Lluís Gandía, 
ha calificado como “un 
desprecio a la ciudadanía 
la actitud de RENFE 
y ADIF respecto al 
restablecimiento de los 
trenes Regionales entre 
Vinaròs y Castellón”.

Gandía ha señalado que “los 
trenes Regionales van con 
pasajeros que no pueden 
guardar las distancias de 
seguridad porque RENFE ha 
recortado las frecuencias y 
eso es responsabilidad del 
Ministerio de Fomento”.

En este mismo sentido 

el portavoz popular ha 
indicado que “desde 
hace muchas semanas 
venimos reclamando 
que se devuelvan las 12 
frecuencias por sentido 
entre Vinaròs y Castellón y 
RENFE sigue despreciando 
a nuestra comarca al 
negarnos aquello que 
tanto nos costó conseguir”.

Desde las filas populares 
han afirmado que 
“lamentamos el silencio 
del Alcalde socialista de 
Vinaròs, Guillem Alsina, que 
una vez más demuestra ser 
un perfecto socialista pero 
un mal defensor de los 
intereses de Vinaròs”.

SE ALQUILA: 

Interesados llamar al 670 798 713 - 601 173 312
c/ San Francisco, 87  (antes Pollos a l’ast  3 Pontents) 
LOCAL COMERCIAL EN VINARÒS 

El PP considera “un desprecio a la ciudadanía el recorte de trenes 
Regionales que mantiene el gobierno central”

Foto Arxiu

Informació important per a les col·laboracions
Nou e-mail del Diariet

El correu del Diariet enlloc de diariet@vinaros.org és:
diariet@vinaros.es
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ACTUALITAT

Redacció
La Policia Local de Vinaròs ha 
aconseguit la incorporació al sistema 
Eucaris, sent una de les primeres 
policies locals de la província de 
Castelló que aconsegueixen l’accés 
a l’aplicació. Aquesta facilitarà als 
agents l’intercanvi transfronterer 
d’informació sobre la possible 
sostracció de vehicles estrangers, 
reforçant si cap encara més, la 
seguretat ciutadana. Es tracta d’una 
aplicació a la qual només tindran 
accés de moment 15 components de 
la plantilla, amb formació específica 
per a l’ús del programa.
L’accés a l’aplicació Eucaris, que s’ha 
obtingut a través de la Secretaria 
d’Estat de Seguretat del Ministeri de 
l’Interior, permet als agents policials 
comprovar si un vehicle matriculat 
a l’estranger es troba o no sostret, 
a més d’altres dades de rellevància 
administrativa com la titularitat real 
d’aquest i la tinença/vigència del 
seu permís de circulació, així com 
també la vigència de l’assegurança 
obligatòria, possibilitant d’aquesta 
forma la detecció d’infraccions tant 

administratives com penals (falsedats 
documentals, etc).
La iniciativa Eucaris, acrònim de 
European car and driving license 
information system, permet 
l’intercanvi d’informació entre les 
diferents autoritats competents en 
matèria de trànsit dins de la Unió 
Europea. Aquesta cooperació entre 
els Estats permet que els mateixos 
comparteixin dades sobre el registre 
de vehicles (titularitat, dades de 
bastidor segur...), i dels permisos de 
conduir.
El regidor de Governació, Fernando 
Juan, ha destacat que “amb aquesta 
incorporació al programa Eucaris 
la Policia Local podrà oferir un 
millor servei a la ciutadania, en 
especial pel que fa referència a la 
seguretat dels vehicles”. En aquest 
sentit, assenyalava que Vinaròs és 
una localitat turística on cada any 
centenars de visitants estrangers 
viatgen fins al municipi amb el seu 
cotxe i per tant es podrà oferir una 
major control en cas de produir-se 
una incidència.
L’accés a Eucaris s’uneix a la recent 

modernització en l’accés a DGT 
des de dispositius mòbils que la 
Policia Local de Vinaròs utilitza des 
de fa diversos mesos, a través d’una 
aplicació informàtica incorporada 
en tres mòbils. Amb un sistema de 
reconeixement de matrícules, (OCR) 
es connecta automàticament amb 
DGT i bolca a l’aplicació les dades de 

titularitat, ITV, assegurança i estat del 
vehicle (baixa o sostracció) del vehicle, 
facilitant en gran manera la labor dels 
agents a peu de carrer, per a poder 
consultar de forma pràcticament 
instantània tota la informació referent 
a l’estat administratiu dels vehicles 
a través del simple reconeixement 
gràcies a l’aplicació mòbil.

La Policia Local de Vinaròs s’incorpora al sistema Eucaris
Els agents tindran accés a un sistema europeu d’intercanvi d’informació sobre robatori de vehicles estrangers i comprovació 

de la situació administrativa dels mateixos
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X. Flores
Vinaròs va viure el passat cap de setmana dos noves 
jornades de gran afluència de visitants en el que era 
el segon cap de setmana després de l’entrada en 
vigor del tancament de bars i restaurants a Catalunya. 
La imatge del passeig marítim de la ciutat va tornar 
a convertir-se per moments en una típica estampa 
de qualsevol cap de setmana d’estiu, amb molta 
gent passejant i asseguda a les terrasses, i ple als 
restaurants a l’hora de dinar.
Com el passat cap de setmana, van ser molts els 
visitants de localitats catalanes pròximes com Alcanar, 
Ulldecona, La Sénia o Sant Carles de la Rápita que van 
decidir fer una passejada per Vinaròs o acudir a menjar 
i quedar-se a veure el partit de futbol entre el FC 
Barcelona i el Real Madrid en una terrassa o l’interior 
d’algun local que oferia el partit. Molts restaurants 
estaven complets en el seu aforament a l’hora de 
menjar i les terrasses del passeig marítim també es 
van omplir de clients com el cap de setmana anterior.
L’alcalde, Guillem Alsina, va realitzar divendres una 
crida a la ciutadania per les xarxes socials perquè 
actuessen en prudència i responsabilitat per a evitar 
més contagis, donat el repunt de casos de coronavirus 
a la ciutat. “Durant els últims dies hem vist com els 
contagis en la nostra localitat no deixen de créixer de 
manera molt preocupant. Estem davant una segona 
onada de la pandèmia i totes les precaucions que 
puguem prendre són benvingudes per a lluitar contra 
el virus. Ara més que mai és necessària consciència 
social i disciplina a l’hora de complir amb totes les 
recomanacions que fan les autoritats sanitàries. No 
hem de pensar només en nosaltres, sinó que també 
hem de vetllar per la salut dels nostres familiars i 
amics. És tasca de tots reconduir aquestes xifres i que 
tornin les bones dades que hem tingut en els últims 
mesos”, deia Alsina.

Dispositiu de seguretat per al clàssic de la lliga
El fet que a les localitats catalanes veïnes estigueren 
els bars tancats va propiciar que molts acudiren a 
Vinaròs per veure el partit. A la Penya Barça Vinaròs, 
la junta directiva va acordar extremar les mesures 
de seguretat i sanitàries a l’hora del matx. D’aquesta 
manera, als socis que van pujar a la sala d’actes per a 
presenciar el clàssic se’ls prenia la temperatura, se’ls 
proporcionava gel  hidroalcohòlic, s’apuntava el seu 
nom i telèfon i a més de l’obligatorietat de portar 
mascareta, es va establir la distància de seguretat 
entre els clients. A la Penya Madridista Vinaròs es 
va posar una pantalla exterior, igual que en altres 
dos locals situats en ple passeig marítim. En aquests 
locals va ser on es va concentrar la major part de gent 
que volia presenciar aquest clàssic, que va acabar 
amb victòria madridista per 1-3.
Les forces de seguretat havien establert un dispositiu 
especial de reforç policial per a aquest cap de 
setmana en previsió de més afluència de visitants. 
Aquest dispositiu es va iniciar la nit del divendres amb 
la finalitat d’evitar acumulació de gent i botellons, 
especialment en el port, i dissabte es va reforçar 
també sobretot durant les hores del partit de futbol 
entre el Barça i Madrid. En aquesta franja horària, els 
agents van acudir a les penyes dels màxims clubs i 
aquells bars que donaven el partit per a controlar que 
es complia amb la normativa. No va haver-hi incidents 
destacables. També la nit de diumenge va haver-
hi controls policials per a garantir que es complia 
amb el toc de queda. La Policia Local de Vinaròs va 
desplaçar durant bona part de la jornada de dissabte 
a tres patrulles pel nucli urbà i la façana marítima, 
secundades per una altra patrulla de la Guàrdia Civil 
i també policia autonòmica, amb especial atenció en 
la zona del recinte portuari on sol haver-hi reunions 
de grups nombrosos de gent jove.

SOCIETAT

Vinaròs registra un nou ‘ple’ en la seva hostaleria el passat cap de setmana 
pel tancament de la restauració a Catalunya

Un dispositiu de seguretat especial va vetllar perquè es complissin les normes en els locals durant el clàssic Barça-Madrid



31 octubre de 2020

14



31 octubre de 2020

15

SOCIETAT

Els horts escolars als col·legis de Vinaròs  s’han tornat a reactivar en aquest 
pandèmic curs 2020/21, després de la llarga aturada per la suspensió de 
classes durant l’estat d’alarma, com podeu veure en aquestes imatges del CEIP  
Assumpció (E.F.)

Cosplay Vinaròs ha construït el Droide IG-11 de la serie The Mandalorian 
en el seu tamany real de 2,30 metres d’altura

En el artículo pasado ya 
estuvimos hablando de la 
importancia de vacunarse 
frente a la gripe, sobretodo 
este año. Espero que con 
aquel artículo os convenciera 

a todos de esta necesidad. Si no es así, yo hoy 
continuo con mi cruzada porque nos dejamos 
muchas cosas en el tintero. La vacunación es 
la medida más eficaz para prevenir la gripe y 
sus complicaciones. La pasada temporada la 
vacunación evito el 26% de hospitalizaciones, 
el 40% de los ingresos en UCI y el 37% de 
defunciones atribuibles a la gripe en las personas 
de 65 años de edad o mayor. 
Este año más que nunca necesitamos no 
sobrecargar el sistema sanitario, por lo que nos 
podamos encontrar con el Coronavirus. 
La verdad es que hemos infravalorado la gripe 
siempre (yo incluida), aún habiéndonos dado 
algún que otro susto pandémico. Porque la gripe 
ha hecho de las suyas a lo largo de los años. 
La última, la gripe porcina en 2009 y la peor, la 
“mal-llamada” Gripe Española; que muchos hemos 
conocido durante esta pandemia con escritos 
mal intencionados que se han ido enviando por 
redes sociales. 
Las diferentes epidemias y pandemias ocurren 
por lo que os expliqué en el anterior artículo. Los 
virus, sobretodo la gripe, tiene gran capacidad 
de mutación. Pero que os voy a contar que no 
sepáis ya de esto, que ya estamos en segundo de 
pandemia. 
En cualquier caso, la gripe tiene una alta letalidad 
y mayor número de enfermos. La gripe puede 
causar neumonía, de hecho aumenta el riesgo 
de padecer neumonía has 100 veces más. Quizás 
esta relación es más conocida que la que relación 
que tiene con las enfermedades cardiovasculares. 
En los 7 días posteriores a la infección gripal, 
el riesgo de ataque al corazón se eleva hasta 6 
veces. En los dos meses posteriores, los mayores 
de 40 años tienen mayor riesgo de sufrir derrame 
cerebral. ¿Cómo te quedas? Son datos cuanto 
menos preocupantes y sorprendentes!
¿Cómo puede haber relación? Pues la hay, la OMS 
reconoce vínculos entre la gripe y los accidentes 
cardiovasculares. El caso es que hay relación de 
manera directa y de manera indirecta. De manera 
directa el virus puede provocar miocarditis 
(inflamación del corazón) y miopericarditis. 
De manera indirecta, cuando el virus entra en 
contacto con nosotros, nuestro sistema inmune se 
pone en marcha para eliminarlo. Esto genera una 
inflamación aguda. Casi todas las enfermedades 
crónicas (cardiovasculares, diabetes, obesidad...) 
cursan con una inflamación crónica de bajo 
grado, por lo que una inflamación de más puede 
generar problemas graves. En el caso que nos 
acontece, las enfermedades cardiovasculares, 
esta inflamación puede provocar alguna ruptura 
de placa que genere un infarto de miocardio o un 
accidente cerebrovascular como ictus. 
La gripe no es ninguna broma, ni una enfermedad 
leve. Con los síntomas comunes sólo vemos 
la punta del iceberg, pero las complicaciones 
pueden ser muy serias. En enfermos crónicos, 
la gripe aumenta la tasa de mortalidad unas 6 
veces. 
Entonces, ¿ya has cogido hora para vacunarte?
Carla Escuder Marcos, Dietista-Nutricionista

Eramos pocos 
(II)......
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Juanvi Gellida - Diari Maestrat 

Tonica ha   estat 28 anys treballant a l’Hospital 
Comarcal de Vinaròs
Sempre a Admisió d’ Urgències i sempre ha intentat 
fer la seua feina bé,   lo millor que ella ha sabut i   
donant una bona atenció als pacients i familiars en 
els moments dificils que han d’acudir a l’hospital. 
Han estat èpoques bones i també altres molt difícils  

en situacions complicades,  pero Tonica sempre ha 
procurat que la gent quan entrava per la porta d’ 
urgències et trobares darrere de la finestra    ajuda,  
consol i ser atès al més aviat possible.

Tots sabem que acudir l’hospital, la gran majoria de 
vegades no es gens fàcil i mai es va per gust, i més 
a Urgències. 
Tots els companys i direcció de l’hospital   van   

sorprendre   a Tonica l’últim día de treball amb 
regals i agraïments. Va rebre moltes felicitacions, 
donat que treballar amb ella va ser tot un plaer, 
com manifestaven tots els seus  companys. 

Ara toca gaudir de la nova etapa de vida, Tonica, 
amb el teu company Juanjo Ten Orero i familiars.  

Feliç jubilació!

Jubilació de Tonica
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100% 
drets

de l’obra
per a 

l’AUTORSom una Editorial + Impremta, amb més de 20 anys d’experiència, 

t’assessorarem en l’Edició, Impressió i Venda dels teus llibres i revistes.

recepcio@editorialantinea.com
webmaster@editorialantinea.com

Tel.964 45 00 85
Dr. Fleming, 6 · VinaròsEDITORIAL ANTINEA

• T’ASSESSOREM  

EN TOT EL PROCÉS 

DE PUBLICACIÓ

• GESTIÓ DE L’ISBN 

I DIPÒSIT LEGAL
AUTOEDITA el 

teu

ERB !LI
- Autors novells
- Projectes didàctics, Tesis i Oposicions
- Manuals de suport als alumnes
- Publicacions personalitzades

LI
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T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A    ÀGORA 
Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades.... 

 C i n e  i   l i t e r a t u r a 
“ El que debe morir ” 

( Basada en el text Crist de nou crucificat de Nikos Karantzakis ) 
 

   Dimarts 3 de                                                 Saló d’actes 
 novembre  19h.                                        Casa de la Cultura 
 

RECORDEU : OBLIGAT ÚS DE LA MASCARETA
20 Novembre , 17.30h , Saló d’actes Biblioteca Municipal 

Tertúlia Literària : “Las Flores de la guerra” de Geling Yan
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El alcalde agradece la ayuda del Hotel Vinaròs durante la pandemia de Covid-19
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Salvador Quinzá Macip.

Era de esperar que en esta época de pandemia de 
la Covid-19, no se pudiera realizar como en años 
pasados el ya arraigado CONCURS INTERNACIONAL 
MÚSICA DE CAMBRA “CIUTAT DE VINARÒS”.
Creo sinceramente que estuvo muy bien pensado 
en cambiar el concurso por el festival, en que 
hemos salido con audiciones musicales de 
conjuntos de  música, que seguro serán del agrado 
de los que año a año en el auditorio nos reunimos 
ante este gran acontecimiento musical en nuestra 
ciudad de Vinaròs.
Me confortan y aplaudo las medidas de seguridad 
que se tomaron para acceder al auditorio. Toma de 
temperatura, entradas numeradas ampliamente 
espaciadas entre las butacas, personal de 
“organització” que nos atendió en todo momento, y 
un saber estar en este recinto cerrado cumpliendo 
con todas las normas programadas. Muchas 
gracias.
En estas fechas vamos a tener tres conciertos. El 
primero fue el que se realizó el pasado domingo 
día 25 de los corrientes, a las 20 horas y en que en 
el auditorio municipal, pudimos ver y escuchar al 
cuarteto de cuerda “VALENCIA STRING QUARTET & 
CARLES CASANOVA”.
La verdad es que nos sorprendió este cuarteto de 
cuerda, el cual interpretó música sobre todo de 
estilo operístico bajo el título de “Una noche en 
la ópera”. Esta música está escrita para orquestas, 
pero el músico valenciano José Manuel Morales, 
hizo los arreglos para que este cuarteto más su 
clarinete solista las pudieran ejecutar.
Las obras que  nos interpretaron en su primera parte 
fueron de los compositores: Rossini, Verdi, Bellini y 
W. A. Mozart. Todas ellas tocadas por el quinteto.
En la segunda parte y para que pudiéramos gozar 
solo del cuarteto de cuerda, nos deleitaron con una 

obra de P. Mascagni. Seguidamente y con Carlos 
Casanova nos interpretaron obras de: Verdi, C M 
Von Weber, y Verdi.

Los músicos que estuvieron encima del escenario 
fueron:
Carles Casanova, clarinet
Alex Friedhoff, xelo
Eugenio Moriatov, violí I
Darling Dyle, violí II
Pablo García, viola
No recuerdo haber escuchado un cuarteto de 
cuerda con un clarinetista como solista. La verdad 
es que la actuación fue brillante. Carles Casanova 
es un gran solista con el clarinete, y la orquesta de 
cuerda que le acompañó, compuesta por músicos 
relevantes del panel camerístico, hicieron que la 
actuación fuera muy brillante. Realmemnte Carlos 
Casanova es un virtuoso del clarinete. Para mí, la 
pieza del “bis”, fue la más complicada de todas, y 

que ejecutó a la perfección.
Cumpliendo todas las medidas de seguridad, cosa 
de agradecer, el mismo Carles Casanova “a viva voz” 
nos fue presentando el programa, pieza a pieza.
Fue emotiva la presentación de la última pieza 
de Verdi, la cual dedicó a todos los músicos que 
lo están pasando muy mal en esta época de 
pandemia, y en general para todos los que están 
sufriendo con este virus. Carlos fue muy aplaudido 
después de esta presentación de la última pieza.
El público muy reducido que estuvimos en el 
concierto, al ovacionarlos al final del concierto, 
agradó a los músicos, los cuales nos regalaron fuera 
de programa, un “bis” de la ópera de “La Traviata” de 
Verdi, concretamente el pasaje de “Carmen”.
Mis felicitaciones al grupo y a nuestras JJMM de 
Vinaròs.
Nuevamente los días 1 y 7 de noviembre a las 20 
horas y en el auditorio, podremos ver y escuchar 
los dos conciertos restantes.

JJMM organiza el Festival de Música de Cambra “Ciutat de Vinaròs” 2020
con un rotundo éxito con “Valencia String Quartet & Carles Casanova”
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Emili Fonollosa
L’estudiant de Primer de Batxillerat de 
l’institut “Leopoldo Querol” de Vinaròs Adrià 
Polo Valderrama, de 16 anys,   ha estat el 
guanyador del primer premi del reconegut 
concurs internacional Eustory, per al qual va 
elaborar un llibre sobre el pas de la dictadura a 
la democràcia en aquesta ciutat.
El “XIII Concurso de Historia para Jóvenes Eustory” 
abastava España, Portugal i Amèrica Llatina i 
estava dirigit als alumnes de 4t d’ ESO, 1r i 2n de 
Batxillerat, FP reglada i ESPA menors de 21 anys. 
Han participat més d’un centenar d’estudiants de 
41  centres procedents d’Espanya, Portugal, Xile, 
Mèxic, Argentina i Romania.
Adrià s’endú un premi de 2.500 euros, a banda de 
1.500 euros per al professor tutor Bernat Tomás 
Botella, qui sempre ha estat al seu costat durant 
l’elaboració del llibre. A causa de la Covid-19 no 
hi hagué lliurament presencial de premis en 
l’habitual acte que es fa a la Real Maestranza 
de Caballería de Ronda (Málaga);   va ser sense 
presència dels guanyadors, però retransmès 
en directe per internet   aquest divendres 23 
d’octubre.
Adrià va documentar-se en profunditat durant 
tot el passat estiu sobre la transició a Vinaròs, 
centrat entre els anys 1973 i 1980, consultant 
nombrosos exemplars del veterà setmanari editat 
per l’Ajuntament de Vinaròs, que està digitalitzat 
al repositori de la UJI. A més, va mantenir una 

extensa entrevista amb qui va ser durant un llarg 
període primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament 
José Manuel Palacios, de qui diu que el va ajudar 
molt. També va acudir a “Amics de Vinaròs” que 
li facilità les imatges per al llibre, que es titula 
“Vinaròs y su Diariet hacia la democracia”.
Fa dos anys, dos alumnes d’aquest mateix 
institut, Aarón Queralt Fontanet i Nicolás Ospina 
Mondragón, es van endur el tercer premi de 
l’edició de llavors d’aquest premi, per al qual van 
elaborar un documental sobre els convents de 
Sant Francesc de Benicarló i Vinaròs.
“La idea de participar en el concurs -deia Adrià-

va sortir de la meua professora d’Història Marina 
Gil, després que aqueixos dos alumnes ja van tenir 
un premi i el tema per a enguany era la transició 
política, després del confinament em vaig posar a 
fons a fer-lo. Volien un treball d’àmbit local, llavors 
ho he contat des de la perspectiva de Vinaròs en 
forma de llibre ja que la professora ja sabia que 
m’agrada escriure, encara que es pot concursar 
també fent un vídeo, una escultura...”.
Adrià sempre ha sigut un alumne brillantíssim, 
tant en Primària, al CEIP Assumpció com en 
ESO i Batxillerat ara a l’IES L.Querol. Encara no 
ha decidit per on es decantarà quan arribe a la 

Un estudiant de Batxillerat 
de Vinaròs guanya el 
primer premi del concurs 
internacional Eustory

Amb par ticipació de joves d’Espanya, Por tugal i Amèrica
Ha fet un llibre sobre la transició a Vinaròs i guanya 2.500 euros



31 octubre de 2020

21

CULTURA

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 

Històries d'avui en dia

Universitat: “ara mateix estic fent 
el Batxillerat Científic i estava 
pensant en estudiar ciències 
ambientals, però no porto rumb 
fixe perquè les lletres m’agraden 
molt també, no descartaria alguna 
cosa relacionada amb la història o 
filologia catalana”.
NOMBROSOS PREMIS
Tot i tenir només 16 anys, ja té 
un extens currículum de premis: 
Primer premi concurs de contes 
de l’Ajuntament de Vinaròs del 
2014. Primer premi “Redacció de 
Sant Antoni”  de Caixa Vinaròs del 
2018. Segon premi provincial del 
concurs” Jóvenes talentos de relato 
corto” organitzat per Coca cola del 
2018. Primer premi del “Concurs 
de relats breus” de l’Ajuntament de 
Vinaròs del 2019 i “Premi Sambori 
de redacció comarcal del Maestrat 

i els Ports” del 2020.
La xarxa europea Eustory 
promociona aquest concurs a 
Amèrica, Espanya i Portugal a 
través de la Real Maestranza 
de Caballeria de Ronda que 
l’organitza en col·laboració 
amb l’Associació Andalusa de 
Professors i Investigadors de 
Geografia i Història, de Ciències 
Socials i Humanitats, Hespèrides 
i la Associação de Professors 
d’Història de Portugal. La 
idea és que els joves a través 
del tema “Patrimoni Històric” 
descobrisquen per sí mateixos, 
utilitzant fonts a les que tenen 
accés directe, la història del lloc 
on viuen, de la seua família o dels 
seus amics i que siguen capaços 
de produir a partir d’ella un relat 
històric.
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Si eres tránsfuga… 
el gobierno te cuida

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

La segona onada de contagis 
s’apropa a Vinaròs

 Per Fernando Juan

Fins ara, i amb totes les mesures 
preses des del 14 de març, el 
nombre de contagis a Vinaròs 
ha estat relativament baix. 

Els motius, molts, inclosa la sort, si es vol dir així. 
Avui, a data 27 d’octubre, en què em trobo escrivint 
aquestes línies, la situació ha canviat i esdevé molt 
preocupant. Tot i que al nostre voltant el nombre de 
contagis és més alt, respecte al nombre d’habitants, 
a la nostra ciutats s’està produint un increment 
considerable de casos. Ens trobem al nord de la 
Comunitat Valenciana, una de les autonomies on 
els contagis han estat molt per sota de la mitjana, 
i la mateixa zona nord era una de les més baixes. 
Això significa, entre altres coses, que també som 
molt vulnerables. Aquest cap de setmana passat, 
una vegada verificat el ràpid augment de contagis 
en moltes autonomies, i en pràcticament tota 
Europa, s’han pres mesures excepcionals, de nou 
(malauradament, ens anem acostumant i ja no 
ens ve de nou). A la nostra Comunitat, es decreta 
el toc de queda, és a dir, la restricció de mobilitat 
des de les 00:00 hores fins a les 6 del matí, en 
aquesta franja només podran transitar pels carrers 
les persones que es desplacen per motius laborals 
o per causes majors, com ara sanitàries;  el nombre 
de participants de reunions socials i familiars, tant 
en espais públics com privats, es limita a 6; en 
l’hoteleria només estarà permès el consum a taula, 
i no podrà haver-hi més de 6 persones juntes; els 
bars i restaurants hauran de tancar a les 00:00 h. 
Estarà prohibida la venda d’alcohol entre les 22:00 
i les 8:00 h, excepte en restauració. Els jardins i les 
zones d’esplai a l’aire lliure tancaran a les 22:00 h, i 
per últim es recomana ajornar les activitats socials i 
familiars que no siguin imprescindibles.
El diumenge, a nivell d’España, es decreta l’estat 
d’alarma, de nou, per a disposar de la cobertura 
jurídica per tal que les diferents Comunitats 
Autònomes puguin implementar mesures més 
dures, i de fet, a dia d’avui, autonomies com Aragó, 
Navarra o País Basc, ja han decretat el tancament 
perimetral. La veïna Catalunya està estudiant 
diferents mesures, també de tancament, i la nostra 
Comunitat, en funció de de la corba de contagis, 
anirà incrementant les restriccions.
Totes les mesures que es puguin ordenar, de 
res serviran si no preval, per damunt de tot, la 
RESPONSABILITAT INDIVIDUAL i el RESPECTE. Des 
d’aquestes línies, els socialistes de Vinaròs fem 
una crida a la ciutadania vinarossenca a demostrar 
que, de nou, som un exemple de responsabilitat 
individual i respecte als altres, que junts podem 
reduir la taxa de contagis i d’aquesta manera 
protegir-nos i protegir els nostres essers estimats. 
Venen temps durs una altra vegada, i el suport 
entre nosaltres és fonamental.

Después del último 
pleno municipal ya 

se puede decir con total claridad y sin temor a 
equivocarse: el gobierno municipal de PSPV-PSOE 
y Som Vinaròs cuida y protege al concejal tránsfuga 
para garantizarse la mayoría absoluta y gobernar 
plácidamente.
El reglamento de la mesa de bienestar animal 
se presentó a los partidos de la oposición en el 
mes de agosto, pero antes de tratar el tema en el 
pleno se retiró, según el gobierno, “para introducir 
mejoras”. Dos meses después el reglamento se 
vuelve a presentar idéntico a excepción de la 
inclusión como miembro del concejal tránsfuga. 
¿Mejora la presencia del tránsfuga el reglamento o 
es un peaje impuesto por ese concejal? 
Miente el gobierno municipal cuando dice en el 
pleno que lo hacen para reproducir en la mesa 
de bienestar animal la pluralidad del pleno. Un 
tránsfuga no representa a nadie, no lo ha votado 
nadie y según el Pacto anti transfuguismo 
firmado por 24 partidos políticos “es una forma de 
corrupción” porque altera y modifica el voto de los 
ciudadanos en las urnas.
Por supuesto que PSPV-PSOE y Podemos, firmantes 
de dicho acuerdo, se lo saltan a la torera en Vinaròs. 
Lo importante para ellos es mantener fiel al 
concejal tránsfuga y garantizarse una legislatura 
tranquila. Ciudadanos y Compromís también han 
firmado el acuerdo contra los tránsfugas y tampoco 
lo respetaron en el pleno. 
El Partido Popular apoyó en su momento la creación 
de la mesa de bienestar animal pero no apoyamos 
que en su composición se incorpore a un concejal 
cuya decisión pervierte el voto de los vinarocenses 
en las últimas elecciones municipales. 
Guillem Alsina y Anna Fibla, que siguen ocultando 
su pacto de legislatura firmado ante la prensa, pero 
oculto a los ciudadanos, aceptan con normalidad 
lo que supone una anormalidad. Quieren 
presentar a todos los concejales como legítimos 
representantes de los vinarocenses cuando hay 
uno, precisamente el que les otorga la mayoría en 
el pleno, que no lo es. Se empieza tolerando a los 
tránsfugas y quién sabe dónde se acaba.
En el Partido Popular lo tenemos claro y así lo 
manifestamos en el pleno. Mesa de protección 
animal, sí; proteger a los tránsfugas, no. Y por ello 
votamos en contra de un reglamento que se salta el 
pacto nacional de 24 partidos contra las actitudes 
como las que tenemos en Vinaròs. Un tránsfuga ni 
puede ni debe influir en la política local.

Restriccions, confinaments, toc de 
queda... Estem pitjor que al març?
El cert és que no estem en la 

mateixa situació, ben bé que ho diu tothom. 
Aleshores va ser la desconeixença de tot, ara ja en 
sabem un poc més o millor dit, en saben molt més, 
però el virus és el mateix i pel que veiem torna a 
revifar entre la població. Malgrat les advertències 
no pensàvem que podia passar i ara, quan torna 
a tindre una incidència creixent, és quan torna el 
record del temps que vam passar tancats a casa. 
Ara ens toca parar i fer un replantejament per poder 
sortir-ne. La nova normalitat l’havíem fet normal. 
Les mesures de seguretat ja eren coses del passat 
(per sort, no per tothom). De sobte el govern dóna 
un cop sobre la taula i proposa un estat d’alarma 
per sis mesos. Deu-n’hi-do! 
Com veieu avui no entrarem en temes polítics 
del poble, avui anem a fer-ho curtet i a demanar 
responsabilitat. Responsabilitat col·lectiva que és 
la que ens ha de treure de tot plegat. No ens val 
això que hem de passar-ho tots perquè aquell que 
ho passa de forma un poc més intensa se’n recorda 
i se’n recordarà en un temps molt llarg... si és que 
se’n surt. D‘asimptomàtics també n’hi han d’haver. 
D’aquells que no es detecten i que transmeten el 
maleit bitxo de forma innocent als innocents que 
tenen a prop. 
El cert, i tocant en el referent al poble de Vinaròs, 
és que les notícies són alarmant de veritat, cada 
vegada anem a més, cada vegada n’hi ha més veïns 
i veïnes ingressades a l’hospital i pel que diuen 
també hi ha molts confinats en casa. No cal dir 
xifres, no va d’això aquest article. 
Una altra cosa són els estats d’alarma i les 
restriccions que ens manen des de l’autoritat 
competent, diguem-li Estat, Generalitat..., els quals 
ens marquen uns límits que no hem de sobrepassar 
i que, si ens enxampen, la sanció econòmica pot 
ser greu. Però no són aquestes sancions les que 
hem de témer, no és el càstig pecuniari el que pot 
marcar-nos la vida, el que ens hem de plantejar són 
les conseqüències que a nosaltres mateix ens pot 
tocar. 
Anar a fer una cervesa, anar a fer un esmorzaret, 
una xerradeta amb amics, això no està prohibit 
del tot però, pot ser que ens marque a nosaltres 
la vida. Això, aquests petits detalls, que a tots 
ens agrada, al que quasi havíem tornat de forma 
normalitzada, això ens ha de fer plantejar si ho 
repetim normalment o, en aquests moments, en 
què la pandèmia i les dades augmenten de forma 
exponencial, cal fer actes de responsabilitat i 
estalviar posar-nos en perill.
Efectivament els restauradors, botiguers, etc., 
que els tornarà a afectar directament la baixa de 
personal als seus establiments, diran mil motius 
perquè no us priveu d’anar i ..., fins i tot tindran 
raó, tindran les seues raons perquè no volen que 
deixem abandonada una rama productiva de la 
nostra societat. Com he dit tenen i tindran les seues 
bones raons però, cal que cadascú argumente les 
seues i actue en conseqüència. Pensa en tu i en els 
teus. Sospesa el que et jugues i endavant. Molta 
sort i molta salut per a tothom. Ens en sortirem, 
però si anem junts millor que millor.
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L’ onzè regidor  
Por Juan A Blanchadell

El pasado mes de julio 
el concejal de Podemos 

responsable del área nos facilitó el borrador del 
reglamento de funcionamiento de la mesa de 
bienestar animal. Nos pareció adecuado, lo dimos 
por bueno y nos predispusimos a votarlo a favor 
en cuanto se llevase a pleno.
Finalmente, lo que han traído al pleno de octubre 
lleva un importante cambio respecto de aquel 
borrador que, pese a que seguimos estando 
de acuerdo con el fondo, motivó nuestra 
disconformidad y nuestro voto en contra, porque 
sutilmente habían introducido un cambio 
significativo en la composición de los miembros 
de la mesa, imposible de admitir bajo ningún 
concepto.
Mientras que en el borrador se decía que habría 
un representante por cada grupo político, en el 
texto definitivo dieron entrada a los concejales 
no adscritos, haciendo posible la inclusión del 
concejal  tránsfuga del PVI, razón por la que 
cambiamos nuestro voto y razón por la que vamos 
a estudiar las acciones que podemos emprender 
para eliminar tal sutil añadido porque, aunque 
solo sea por ética, un concejal tránsfuga nunca 
puede tener los mismos derechos que el resto de 
ediles que han permanecido fieles a los suyos.
Ya lo conseguimos haciéndole descabalgar del 
grupo mixto a donde se había aupado ilícitamente 
y también lo conseguiremos en esta y  en cuantas 
ocasiones más tengamos que hacer lo mismo 
para evitar que un concejal que no representa a 
ningún grupo político por haber abandonado las 
siglas con las que se presentó a las elecciones, y que 
se ha burlado de los votantes gracias a  los cuales 
tiene su acta, disfrute de los mismos privilegios 
que los demás.
El 21 de septiembre pasado, 21 partidos, entre 
ellos Compromís, y Podemos, suscribieron el 
pacto anti-transfugismo firmado años antes ente 
PP y PSOE. Podemos, incluso llegó a añadir en el 
documento otro calificativo para los trásfugas, el 
de “corruptos” además del de  “traidores a sus 
compañeros” que ya figuraba en él.
Y es precisamente el concejal de Podemos, 
responsable de área y redactor de este reglamento, 
el primero se salta a la torera el pacto - suscrito 
por sus dirigentes para fomentar la ética y 
la dignidad entre los cargos electos, y como 
disuasión para evitar maldades y veleidades - 
quien ha premiado al único concejal tránsfuga 
de nuestra corporación, haciéndole miembro de 
una mesa en la que no debe sentarse, pero no nos 
extraña nada que, por los servicios que les presta, 
el equipo de gobierno premie a su undécimo 
concejal, porque es con el concejal tránsfuga del 
PVI con quien socialistas y podemos están sacando 
adelante los temas, dado que con él ya tienen la 
mayoría que necesitan.
Les resulta más cómodo utilizar a su concejal 
número once que tener que informar y pactar los 
asuntos con formaciones de la oposición, incluso 
cuando como es nuestro caso, les ofrecimos 
nuestra cooperación para la ejecución de los 
numerosos puntos en común que tienen los 
programas electorales de socialistas y del PVI.                   
Y mientras todo eso ocurre, la reforma del 
reglamento de organización municipal, obsoleto 
y fuera de la Ley, continua durmiendo el sueño 
de los justos.

GÀMESIS 
del 4 al 8 de novembre

  WWW.GAMESIS.EUVINARÒS

programaciò
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Andrés Albiol Caragol cònic

Mar templado de la otoñal estación
Entre semanas de vientos y chubasquillos, la presente, a partir del lunes, la climatología permaneció 
estable. Las extracciones en las distintas modalidades resultaron variadas pero en cantidades 
mediocres. Y las cotizaciones sufrieron una bajada como consecuencia de vuelta invasiva de la 
pandemia del Covid-19.
La pesca de arrastre, los bous han faenado para llevar a diario a subasta los característicos pescados 
y mariscos de esta estación, como langostino, gamba, cigala, calamar, choquito, pez de S. Pedro, 
pescadilla, salmonete, peluda, rape, faneca, caracol, galera, caballa, jurel, cangrejo, cintas, arañas, 
pejerrei, boquerón, sardina, congrio, pulpo roquero, canana y morralla.
El cerco, nuestras traíñas operan por aguas de Castellón y Alicante tras el peix blau.
La flota de artes menores, el domingo la mayoría de barquitas no llegaron a calar al quedar aún en 
las aguas resaca. Pero luego, el martes, un puñado calaron cerca del litoral para pillar sepia y mabre. 
Varias (1 de Castelló) pescaron en por otras zonas pagel, pez limón, jurel real, lisa y lirio. Varias se 
dedicaron en lugares más alejados al lenguado, rombo y raya. Y otra lo hizo en sitios muy profundos 
para vender langosta, bogavante, cabracho, chopa, corva y brótola.
El palangrillo costero, varias (1 de Peñiscola) pillaron con este arte de anzuelo dorada, pargo, dentón 
y sargo.
La recolecta de pulpo roquero con cadufo, varios (1 de Benicarló) llevaron piezas de 1 a 3 kg.
Y la marrajera, un barco de Blanes (G) arribó con 1.000 kg de pez espada y 100 de bacoreta, que 
capturaron con este pelágico arte de anzuelos.

Pesqueras perdidas; El cabrero
O cabrer, es un pequeño arte personal, sencillo, pero con un dispositivo ingenioso para capturar en 
especial centollos (cabres). Consta de un aro de hierro de 1 m de diámetro, con la función de bastidor 
a una red que en el centro tiene un agujero reforzado por otro pequeñito aro, de donde se atan tres 
cordeles desde distintos puntos equidistantes, para formar una gaza triangular al reunirlos por sus 
extremos a otro cabo central, que será el que utilice el pescador para arriar o izar dicho arte del mar. 
También a lo largo de todo el aro grande está embastada otra 
red que va colgando a modo de cilindro, y que por abajo está 
bordeada de pequeñitos plomos esféricos, para que penda la 
red recta, además junto a cada plomo hay una anilla por donde 
se pasa otra cuerda que luego sube por el pequeñito aro hasta 
la mano del pescador.
Para utilizarlo tenía que ser sólo los días de mucha calma en 
horas de sol, en especial cerca de la costa, o por los bajíos de 
las Islas Columbretes, bien desde las rocas por los acantilados, 
o con un bote a remos bogando próximo a los islotes, siempre 
hasta donde alcanzaba la vista en las profundidades, para 
ello también llevaban a bordo un mirafondos o cedazo de 
observación. Así se divisaba a través de sus cristalinas aguas 
a uno de estos grandes crustáceos inmóvil sobre el fondo 
pedregoso. Acto seguido y muy despacio, el pescador va 
arriando el arte, para que toque solo al fondo la parte de los 
plomos en círculo rodeando al voluminoso cangrejo. Después 
se templa de la cuerda que pasa por dentro de las anillas, para 

Cridat així per la seua silueta piramidal. En la 
nostra costa no és apreciat per a degustacions. 
En castellà li diuen trompo, peonza pintada 
i de mar, en francés troque jujube, en 
alemany Spitzkreiseischnecke i en anglés 
common topshell. El seu nom científic és 
Calliostoma zizyphinium. Mol·lusc de la classe 
gasterópoda per tindre només una peça com a 
petxina, esta espècie pertany a la família dels 
Trocáceos. La dita corfa univalva és robusta, 
amb espira cònica lleugerament elevada, sent 
igual d’alta que d’ampla. L’àpex està granulat i 
els restants girs llisos. La base és plana. En els 
seus costats rectes se li aprecien 9/11 espires 
aplanades, llises, tenint així els girs la sutura 
poc impresa. Està esculpida per costelles 
decurrents. Se li aprecien línies de creixement. 
La seua escultura està formada per solcs 
en espiral. Sense melic però amb clot. Té 
periostoma intern. L’obertura té un angle 
de 120º amb el costat extern fi i tallant per 
a badar a preses, etc. El cargol externament 
és de color marró rogenc, amb fons blancs i 
a vegades és groguenc amb tons violacis. El 
seu interior és nacrat. Talla 3 cm. El cos carnós 
de l’animal reclòs dins de la petxina consta 
de tres regions ben diferenciades. El cap amb 
dos llargs tentacles que en la seua base estan 
els ulls assentats en un peduncle, la boca té 
forma de T, morro papilad, la seua ràdula per 
a rosegar té una gran dent central flanquejada 
per altres xicotets dents en els laterals. El peu 
és gros amb papil·les laterals que li ixen fins a 
cinc tentaclets a cada costat. I la resta corporal 
formada per la massa visceral, on estan la 
resta d’òrgans, etc. i  la brànquia per a respirar 
l’oxigen de l’aigua amb diminutes branques. El 
manto que ho embolica esta part corporal és 
lobulat, i és l’encarregat de construir la corfa 
a base del 90% de substàncies inorgàniques 
i la resta d’orgàniques, que calcifica amb 
processos electroquímics desencadenats 
per aminoàcids. L’opercle o tapeta amb que 
tanca sa casa l’animal és redona amb 15 
voltes i de tints grocs. Hermafrodites. Per a la 
reproducció el mascle s’acobla amb la femella 
per a fecundar-la. Després ella depositarà els 
ous adherits a les pedres perquè eclosionen 
en larves pelàgiques i es facen alevins per 
a baixar a viure sobre el llit marí i anar 
creixent. Menja algues, esponges, invertebrats 
bentònics i carronya. Habita sobre fons 
rocosos coberts de plantes, i en algunes 
ocasions en substrats blans per llocs costaners 
fins als 20 m de profunditat. Sol atrapar-se 
amb xarxes d’arrossegament i tremall. Sense 
valor comercial.

que el arte se cierre embolsando por la parte de abajo 
al centollo a modo de red de cerco. Finalmente iza del 
cabo central que sostiene el arte para subirlo hasta la 
superficie y depositarlo al barco o tierra con la presa 
envuelta en su interior.
Un especialista en esta perdida pesquera fue hace 60 
años el farero de L’illa, Sr. Bonachera.

Marrajeros con sus peces espada sobre cubierta
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Aroa Ejarque
Primer desplaçament com a visitant del Vinaròs 
C.F. en aquesta temporada 2020/2021, en un partit 
contra el Càlig C.F. disputat aquest diumenge. Un 
matx que pot resultar avorrit si veiem el resultat 
final, un 0-0 que pot induir a pensar que no es va 
veure un matx emocionant, quan realment va ser 
molt intens.
 
Els homes de Rafa Ribera no es van poder endur els 
tres punts cap a casa, i es van haver de conformar 
amb un punt en un partit molt travat per part dels 
dos conjunts des de l’inici. L’equip vinarossenc es 
va mostrar molt ambiciós i sense por al llarg dels 
90 minuts, de fet va generar la major part de les 
ocasions de perill del partit, gràcies a la proposta 
tan atrevida i ofensiva que van plantejar i a la bona 
col·locació a la part darrere del terreny de joc per 
part de la defensa, que és d’on podem extrau-
re sense cap dubte, la nota més positiva després 
d’aquestes dos primeres jornades disputades. 
La part més agredolça possiblement va ser la 
quantitat d’ocasions no materialitzades a la primera 
meitat (on després de dos grans centres de Jorge 
Vela des de la banda dreta, Ferran Rodriguez no va 
aconseguir fer gol), i a la segona meitat, on en els 
últims 15 minuts del partit l’equip vinarossenc va 
assetjar de manera angoixant la porteria del Càlig, 
que va ser imbatuda en gran part a l’actuació del 
porter local salvant en més d’un cop el seu equip i 
en especial un mà a mà contra Pol Barreda. Aquest 
últim va entrar a la segona meitat igual que Javier 
Garcia i Carlos Dejan, que van ajudar l’equip a 
controlar el partit en l’últim tram, en bona part a 

la condició física tan bona que està demostrant 
l’equip en aquestes dues jornades inicials.
 
Per altra banda caldria posar èmfasi en alguns 
factors que van influir en el fet que el Vinaròs no 
tingues l’oportunitat d’aconseguir la victòria. En 
primer lloc l’estat del terreny de joc era bastant 
penós, la gespa exageradament alta, seca i amb 
uns clots que feien que la pilota no rodes amb 
normalitat i posant en risc als jugadors de tots dos 
equips, que podrien lesionar-se amb facilitat, per 
sort no va ser així. En segon lloc unes decisions 
bastant discutibles per part del col·legiat, que va 
traure 14 targetes en tot el partit, entre elles dues 

expulsions al Càlig C.F. i una expulsió al jugador del 
Vinaròs C.F. Carlos Dejan. I per acabar un clamorós 
penal sobre Raul Gonzalez, que no va voler xiular i 
que hagués pogut significar el 0-1 a les acaballes 
del partit.
 
En definitiva els vinarossencs haurien de marxar 
amb bones sensacions i amb optimisme, s’hi hauran 
de polir algunes coses, com millorar l’encert de cara 
al gol, i sobretot no perdre la concentració com va 
ocórrer en alguns moments on les picabaralles 
interrompien el ritme del partit. La pròxima jornada 
serà a casa el diumenge a les 12:00 partit contra el 
A.C.D.

Empat del Vinaròs CF a Càlig
Foto arxiu
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Per fi després de 7 mesos el senior va tornar a 
jugar un partit oficial i la plaça no era gens fàcil, 
es jugava a Vila-real, el líder imbatut amb 3 de 
3, i els xavals de Marc van donar una lliçó de 
saber jugar a lo que ells volien i manar el partit. 
Molt bon debut i inici prometedor dels nostres. 

    Les xiques del cadet van anar a Altura i van perdre 
de manera clara. Per ser el segon partit que juguen 
van progressant poc a poc.
      El cadet masculí jugaba al Llagostí Arena davant 
del líder, i si a la primera part se’ls va aguantar, el 
Castelló a la segona part va ser clar dominador, tot 
i això els nostres no van perdre la cara al partit en 
cap moment.
     Per la tarde el nostre juvenil continua en pas ferm 
al capdavant de la classificació i amb molta facilitat 
es va desfer de l’Sporting Benicarló.

          Cadet femení prefer Cat 1
     Artesanos Gil Alto Palanca.  36
     ArtClínic C.Bm. Vinaròs.          6
     Vinaròs. Laia, Saray(1), Oda(1), Sonia, Sulayma(1), 
Claudia(1), Sofía(1), Abril, Olga, Joana(1) i 
Minerva.
Partit complicat contra el millor equip del grup. 
El partit va començar amb molts de nervis i amb 
una defensa 3-3 que ens va complicar molt la 
feina, notant-se la superioritat de l’equip rival des 
del principi fins al final. Però ens quedem en que 
som un equip prematur de noies que sols portem 2 
mesos treballant, aprenent i millorant ràpidament 
dia a dia per a poder aconseguir els nostres 
objectius esportius.

          Cadet masculí pref Cst 1
   ArtClínic C. BM. Vinaròs. 22
   Balonmano Castellón.       29

        Vinaròs. Amare, Martín(3), Héctor(1), Joan, 
Juanpe(3), Unai(9), Marc, Sergio(6)i Carlos.
     Partit discret del  vinarossencs el disputat en el 
Pavelló Municipal de Vinaròs, contra el Castelló. 
Una primera part molt igualada fins l’últim tram de 
la primera part, on els visitants han aconseguir una 
renda de 4 gols.
Segona part dubitativa del nostres on els 
castellonencs poc a poc anaven escapant-se en 
el marcador.   Finalment l’equip roget ha deixat el 
marcador en set gols per baix.
S’ha de treballar per aconseguir metes més altes i 
poder competir millor contra l’equip que es postula 
a ser el conjunt a batre. S’ha de seguir treballant 
més i més en l’aprenentatge.
ENDAVANT CADETS!!!!

       Juvenil masculí preferent Cst 1
  ArtClínic C. BM Vinaròs  27
  Sporting Benicarló  5
Vinaròs. Joan, Oscar, Néstor(1), Marcos(3), Juan(1), 
Sergi(6), Didac(2), Ayza(3), Raga(8), Víctor(1) i 
Carlos(2).
El resultat final és un exemple ben clar de la 
diferència dels dos equips. Els d’ArtClínic, en una 
gran defensa, van aguantar fins a falta de 5 minuts 
als forasters en només 2 gols, també ajudats pels 
porters Joan Nogales i Óscar Orzaiz que, a l’igual 
que els seus companys, van blindar la porta i si a la 
primera part es va jugar a tope en atac, a la segona 
part es va parar de fer contraatacs i es va intentar 
jugar atacs més llargs i provar variants en atac per 
a futurs partits.

1 Autonòmic masculí Cst 
 C.H.Vila-real.      23
 Farmateca CBm.Vinaròs   26
Vinaròs. Marc, Gusi, Carlos, Max (3), Sergi(3), Nahuel 

(2), Jaime(2), Rubén(6), Joan(2).

Esplèndids. Després de 7 mesos de la disputa de 
l’últim partit, el Farmateca ha cuallat un partit de 
manual contra el líder Vila-real, fins avui imbatut.
Amb només 11 jugadors disponibles (tres d’ells, 
porters), la idea era mantenir el físic per als 
moments calents de partit.
Inici seriós del sènior, amb una defensa mòbil 
i ferma i un atac que alternava grans accions 
individuals i col·lectives, amb molta continuïtat, 
trobant espais a la defensa local, dominant 
la major part del primer acte amb rendes de 
2-4 gols, fins que el cansament ha començat 
a fer acte de presència i el líder s’ha acostat al 
marcador, empatant al descans.
Els primers minuts de la represa, la tònica ha 
estat com en els últims minuts de la primera 
meitat, partit de tu a tu fins que Vila-real, s’ha 
posat dos a dalt a l’electrònic als 15 del segon 
acte.
El Farmateca, amb les idees clares i molt de pols 
de partit, no s’ha posat nerviós i ha continuat 
treballant cada acció ofensiva i defensiva. El 
canvi amb dos pivots atacants, ha sentat bé 
al sènior, que ha fet un parcial final de 1-6 per 
acabar trencant el partit i endur-se els dos 
primers punts en un camp complicadíssim.

Gran partit dels 11 que s’han desplaçat per jugar; 
especialment del nostre capità, SuperMarc Sanz, 
que ha estat immens sota els pals i de Rubén 
Eulogi Abella, que  encara que és jove de edat ja 
és un vell “rockero” de les pistes de la comunitat, 
determinant en les accions finals del partit.
El proper cap de setmana rebrem la visita del 
Almassora a casa.

HANDBOL
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Financiación hasta 10 meses sin intereses. Consulta las condiciones de pago

Silla Gaming DR100  Base de metal 
recubierta de foam acolchado y tela 
de primera calidad  - Base de metal - 
Ruedas de nylon - Asiento y altura re-
gulables - Cojines lumbar y cervical 
- Reposabrazos ajustables - 169,90 €
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REPARACIÓN
Taller o  Domicilio

Empresas - Particulares
SERVICIO TÉCNICO INFORMÁTICO

Silla Gaming DR100  Base de metal 

ESPECIALISTAS
EN GAMING

Teclado + ratón Gaming XKS430
Teclas anti-ghosting - Iluminación RGB
- Ratón con hasta 4.800 DPI’s - 29,99 €

Auriculares + 
micro Gaming 
XH430 Pro 
- Sonido 7.1 - 
Cancelación 
del ruido - 
Iluminación 
RGB - 
29,99 €

País Valencià, 11      VINARÒS     t. 964 45 56 60       http://www.pcbox.com

Ratón Gaming 
XM330 

- Iluminación 
RGB - 6.400 

DPI's - 19,99 €

Laia Casanova
La temporada 2020-2021  s’inaugura amb la 
novetat de dos equips femenins. A diferència 
de la temporada passada, únicament amb la 
representació d’equips masculins, aquest any el 
Club Voleibol Vinaròs estarà representat per un 
total de 4 equips, dos dels quals, femenins. Per 
primer cop, el club  comptarà amb un equip juvenil 
i un equip cadet femenins que s’estrenen a les 
pistes amb molta il·lusió, ganes de créixer i millorar. 
Les jugadores que formen l’equip cadet són: Núria, 
Nerea, Ariadna, Noa, Claudia, Mar, Nayade, Aitana, 
Lucia, Lorena Greta i Judith. Per la seva part, l’equip 
juvenil està format per: Marga, Corinne, Sara, Anna, 
Polina, Carla, Yessica, Blanca, Marta, Selena, Natalia, 
Annabel, Sonia i Gemma.
Aquesta incorporació dels nous equips femenins 

a la competició evidencien el creixement del club 
que, en el seu segon any, ja té 4 equips federats 
representant a Vinaròs en les seves respectives 
competicions.
El passat 24 i 25 d’octubre el Pavelló Municipal va 
acollir, per primera vegada a Vinaròs, un total de 4 
partits de voleibol. A més, cal destacar les primeres 
victòries en lliga dels equips juvenils, tant el masculí 
com el femení i l’equip cadet femení.
El dissabte 24 les més petites van aconseguir 
inaugurar la temporada guanyant per 3 sets a 1 al 
CV Mediterráneo, amb uns parcials de 25-17, 25-
8, 23-25 i 25-12. Les jugadores, tot i disputar un 
quart set, van posar ganes per emportar-se la seva 
primera victòria com a equip.
Avui diumenge, ha sigut el torn dels equips juvenils 
i l’equip sènior masculí. L’equip juvenil femení va 

ser superior i va derrotar al CV Altamira Eolo per 3 
a 0 (25-22 /25-19/ 25-17), aconseguint així la seva 
primera victòria en lliga en un partit en què va estar 
superior a l’equip rival.
Pel que fa als equips masculins, l’equip sènior va 
perdre 0-3 (22-25 20-25 22-25) enfront CV Altamira 
Sigma.  Tot i que va ser un partit molt disputat 
durant els 3 sets on l’equip local va lluitar, no va 
poder aconseguir la victòria. Per la seva part, 
l’equip juvenil va aconseguir guanyar per 3 sets a 
0 contra el CV Torrent, que li va disputar el tercer 
set a l’equip local, amb uns parcials de 25-8, 25-16 
i 26-24. 
Així, la jornada va acabar amb bones sensacions per 
al club, amb uns resultats que deixen als diferents 
equips amb ganes de seguir treballant i millorant 
per als propers enfrontaments.

Balanç positiu de l’inici de la temporada de voleibol 
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El passat diumenge 25/10 va tindre 
lloc en la Piscina Municipal de Castelló 
la primera jornada de lliga infantil   i 
control provincial junior i absolut.
En piscina de 25 metres els nadadors 
de categoria infantil van tindre que 
nadar les proves de 200 metres lliures 
i 200 mtrs braça (proves obligatories 
de la jornada de lliga) .
També van poder participar junt en els 
nadadors de categoria junior i absolut 
del control provincial de marques.
El CNV va acudir en un total de 34 
nadadors : Daniela, Gemma, Mar, Ona, 
Sara G., Júlia, Arantxa, Teresa, Lluna, 
Sara F., Andrea, Maitane, Agnés, Sofia 

Elena, Laia, Lucia, Ariana, Natalia, 
Aura, Sara V., Ainhoa, Andreu, Gerard, 
Joan, Santi, Iker, Dylan, David, Ivan, 
Dino, David León, ,Xavi, Albert i Jesus 
acompanyats pel seu entrenador 
Albert Delmonte i la Responsable d’ 
higiene Gemma L.
Tot i estar a principi de temporada, els 
nadadors van aconseguir bons temps 
i algunes millors marques personals, 
encara que queda molt per fer i molt 
per millorar.
Destacarem el Rècord Provincial que 
va aconseguir Andreu Jovaní en els 
100 metres braça en un temps de 
1.07.56,  Enhorabona !!!

El club de Taekwondo ATENCIA Vinaròs participó el pasado sábado 
en el Open de TKD de  Benicàssim con dos deportistas obteniendo 
un resultado de:  Eric Atencia (PLATA)  Cristian (BRONCE )
También dar las gracias a nuestros árbitros  Álex Atencia y Alba 
Atencia por la participación en el equipo del árbitros de la 
Federación Valenciana .

Primera jornada de lliga infantil i control junior i absolut

Club Taekwondo Atencia

EMIARE
ESCOLES MUNICIPALS D’INICIACIÓ, ANIMACIÓ 

I RECREACIÓ ESPORTIVA

Més info en la 
web del CME: 
esports.vinaros.es

INSCRIPCIONS A PARTIR DEL 15 DE SETEMBRE 

NOMÉS EN LÍNIA A LA PÀGINA: 

https://inscripcions.vinaros.es

EF  DE BASE (EFB): EI4 (P4) I EI5 (P5) 

MULTIESPORT: DE 1r A 6é DE PRIMÀRIA 

AERÒBIC INFANTIL: DE 3er A 6é DE PRIMÀRIA

VINARÒS 2020/2021
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ANUNCIO LICITACIÓN
El Ayuntamiento de Vinaròs por acuerdo de la Junta 
de Gobierno Local de fecha 16 de octubre de 2020 
aprobó el expediente para la CONTRATACIÓN 
DE LA REDACCIÓN DE PROYECTO BÁSICO Y 
DE EJECUCIÓN Y DIRECCIÓN FACULTATIVA 
DE LAS OBRAS A EJECUTAR EN EL CEIP SANT 
SEBASTIAN DE VINARÒS, INCLUYENDO 
TODOS LOS PROYECTOS COMPLEMENTARIOS 
NECESARIOS PARA LA EJECUCIÓN DE LAS 
OBRAS Y APERTURA DEL CENTRO, ASÍ COMO 
DIRECCIÓN DE EJECUCIÓN DE LAS OBRAS, 
COORDINACIÓN DE SEGURIDAD Y SALUD 
DURANTE LAS OBRAS, CONTROL DE CALIDAD 
Y DIRECCIÓN DE LAS INSTALACIONES, POR 
PROCEDIMIENTO ABIERTO Y TRAMITACIÓN 
ORDINARIA, actuación financiada por la 
Generalitat Valenciana a cargo del PROGRAMA 
EDIFICANT (Exp. 2708/2020-Gen. 12/20)

Obtención de documentación e información: 
Ayuntamiento de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º 
piso, de lunes a viernes de 9 a 14 horas y en la web 
www.vinaros.es /Perfil Contractant

Fecha límite de presentación de ofertas 
(electrónicamente): el 03 de noviembre de 
2020.

Lugar de presentación de ofertas: Plataforma de 
contratación del Sector Público
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ANUNCIO DE COBRANZA
De conformidad con lo establecido en el artículo 62.3 de la Ley 58/2003, de 17 de diciembre, General Tributaria, se pone en conocimiento de los 
contribuyentes que está en periodo voluntario de pago la Tasa por la entrada de vehículos a través de las aceras (VADOS)  correspondiente al año 
2020.
Plazo de ingreso en voluntaria es del 15 de septiembre al 15 de noviembre de 2020 (ambos inclusive). 
Los sujetos pasivos que tengan domiciliado el pago, recibirán el adeudo en su cuenta el próximo 5 de octubre de 2020. En el caso de que algún 
contribuyente que, sin tener domiciliado el pago, no haya recibido el documento de ingreso en su domicilio o lo hubiera extraviado, deberá solicitar un 
duplicado en el Departamento de Tesorería del Ayuntamiento, donde también se deberán comunicar los posibles errores en los datos que aparezcan.  
Lugar donde efectuar el pago: Los contribuyentes que no hayan domiciliado el pago podrán hacerlo efectivo en las oficinas de las entidades 
colaboradoras indicadas en el documento de ingreso.
Transcurrido el plazo de ingreso voluntario sin que se haya satisfecho la deuda se iniciará el período ejecutivo, de acuerdo con el tenor de los artículos 
26, 28 y 161 de la Ley 58/2003, de 17 de diciembre, General Tributaria, lo que determinará la exigencia de los intereses de demora, así como los 
recargos que correspondan y, en su caso, de las costas del procedimiento de apremio.
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Què és?

És un suport que s’ofereix al domicili, o des d’ell, a persones o famílies, 
amb l’objectiu d’augmentar la seua qualitat de vida i aconseguir un 
major benestar.

A qui va dirigit?

A aquelles persones que tinguen dificultats per portar una vida 
quotidiana satisfactòria a la seua pròpia casa, per motius d’ancianitat, 
malaltia, aïllament o sobrecàrrega de tasques o responsabilitats, i no 
compten amb prou ajuda de la seua família, veïns i amics.

Quins són els objectius

- Millorar les condicions generals de la vivenda, l’estat de 
salut i d’ànim, i facilitar el contacte social si així es desitja.
- Procurar que les persones o famílies recuperen o 
augmenten la seua capacitat per desenvolupar-se i així no hagen de 
dependre de ningú, sempre que sigue possible.
- Evitar que la problemàtica els obligue a sortir del seu medi 
habitual.

- Fomentar la col·laboració i la solidaritat de veïns, familiars 
i amics.

Què ofereix?

- La millora de les condicions generals de la casa.
- Ajuda en la higiene personal.
- Acompanyar a fer gestions, visites mèdiques, compres...
- Oferir possibilitats per ocupar el temps lliure de forma 
gratificant.
- Ensenyar a portar una vida sana.
- Cooperar en la rehabilitació de malalts.
- Realitzar cures senzilles.

Informació i tramitació de sol·licituds: 

Ajuntament de Vinaròs
Regidoria Benestar Social
Pl. de Sant Antoni, 19
De 9’00 a 14’00 h.
Tel. 964 45 00 75

AJUNTAMENT DE VINARÒS
 REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL
1. EL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI
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Rogad por el alma de:
Pepita Ballester Gellida

Que murió cristianamente en Vinaròs
el día 20 de Octubre de 2020,

y nació el 08.05.1943

D.E.P.

De tu Esposo, Hijo y demás Familia, que nunca te olvidaremos.

Pepita, Mi Madre, Tu Esposa, Hermana, Tía y Amiga de todos  
los que estamos aquí y de los que no están.

Valiente, luchadora y fiel, como pocas personas hayáis conocido, 
mi madre nunca os fallará. Vuestra amiga nunca os faltará.

Mama, disfruta ahora de los lazos de la eternidad.
Siempre me alumbrarás el camino.

Te Queremos.

Vinaròs, Novembre 2020

US RECORDAREM SEMPRE
AMB MOLTA ESTIMA.

D.E.P.

31 octubre 2018

Amparo Cros
Lisbona

2ón Aniversari

Sebastián Redó
Miralles “Sustaco”

1 novembre 2007

13é Aniversari
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19.00 h 
Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 12.00 i 19.00h. 
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Diumenge: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

31 octubre PITARCH c. del Pilar, 120

1 novembre VINARòs FARMACIA av. País Valencià, 15

2 novembre FERRER pl. Sant Antoni, 39

3 novembre ROCA San Francisco, 6

4 novembre GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

5 novembre ADELL P. Picasso - Pio XII

6 novembre sANZ c. Pont, 83

TRENS VINARÒS- BARCELONA               TRENS VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

El Diariet no es fa responsable de canvis i/o errors en els horaris. Cal consultar-los a www.renfe.es o al telf. 902 24 02 02 

VINARÒS‐BENICARLÓ‐PEÑÍSCOLA  
HORARIO DESDE EL 13 DE JULIO DE LUNES A DOMINGO (INCLUIDOS FESTIVOS) 

 

Vinaròs  Benicarló  Peñiscola    Peñiscola  Benicarló  Vinaròs    RENFE BENICARLÓ  PEÑISCOLA RENFE BENICARLÓ 
6:30  7:00  7:30    7:30  7:50  8:30    7:30  8:15  9:00 
7:00  7:30  8:00    8:00  8:20  9:00    9:00  9:45  10:30 
7:30  8:00  8:30    8:30  8:50  9:30    10:30  11:15  12:00 
8:00  8:30  9:00    9:00  9:20  10:00    12:00  12:45  13:30 
8:30  9:00  9:30    9:30  9:50  10:30    13:30  14:15  15:00 
9:00  9:30  10:00    10:00  10:20  11:00    15:00  15:45  16:30 
9:30  10:00  10:30    10:30  10:50  11:30    16:30  17:15  18:00 
10:00  10:30  11:00    11:00  11:20  12:00    18:00  18:45  19:30 
10:30  11:00  11:30    11:30  11:50  12:30    19:30  20:15  21:00 
11:00  11:30  12:00    12:00  12:20  13:00    21:00  21:45  22:30 
11:30  12:00  12:30    12:30  12:50  13:30       
12:00  12:30  13:00    13:00  13:20  14:00       
12:30  13:00  13:30    13:30  13:50  14:30       
13:00  13:30  14:00    14:00  14:20  15:00       
13:30  14:00  14:30    14:30  14:50  15:30       
14:00  14:30  15:00    15:00  15:20  16:00       
14:30  15:00  15:30    15:30  15:50  16:30       
15:00  15:30  16:00    16:00  16:20  17:00       
15:30  16:00  16:30    16:30  16:50  17:30       
16:00  16:30  17:00    17:00  17:20  18:00       
16:30  17:00  17:30    17:30  17:50  18:30       
17:00  17:30  18:00    18:00  18:20  19:00       
17:30  18:00  18:30    18:30  18:50  19:30       
18:00  18:30  19:00    19:00  19:20  20:00       
18:30  19:00  19:30    19:30  19:50  20:30     
19:00  19:30  20:00    20:00  20:20  21:00       
19:30  20:00  20:30    20:30  20:50  21:30       
20:30  21:00  21:30    21:30  21:50  22:30       
21:30  22:00  22:30    22:30  22:50  23:30       
22:30  23:00  23:30    23:30  23:50  00:30       
23:30  00:00  00:30    00:30  00:50  01:30       

 

 
 

Aviso: Nuevo horario a partir 8/6/20 
RESOLUCIÓN  de  29  de mayo  de  2020,  de  la  Conselleria de Política Territorial, Obras Públicas y Movilidad, por la que  se  adoptan  medidas  sobre  los  servicios  de  transporte 
público  regular  de  uso  general  de  viajeros  y  viajeras por carretera de  titularidad de  la Generalitat, en aplicación de lo dispuesto en el Real decreto 463/2020, de 14 de marzo, 
por el que se declara el estado de alarma para la gestión de la situación de crisis sanitaria ocasionada por la Covid‐19. [2020/3893] 

LÍNEA CATÍ-VINARÒS 
 

Lunes, Miércoles y Viernes no Festivos: 
 
 

Resto de días sin servicio. 
 

Catí  8:15     17:30 
Anroig  8:25     17:20 
Xert  8:30     17:15 
Sant Mateu  8:45     16:55 
Canet  9:00     16:45 
La Jana  9:10     16:35 
Traiguera  9:15     16:30 
S. Jordi  9:20     16:25 
Vinaròs  9:45     16:00 

 
 
 
Rogamos disculpen las molestias 

AUTOS MEDITERRANEO,S.A.            Castelló a 4 de Junio de 2020

Aviso: Nuevo horario a partir 22/06/20 
RESOLUCIÓN  de  29  de mayo  de  2020,  de  la  Conselleria de Política Territorial, Obras Públicas y Movilidad, por la que  se  adoptan  medidas  sobre  los  servicios  de  transporte 
público  regular  de  uso  general  de  viajeros  y  viajeras por carretera de  titularidad de  la Generalitat, en aplicación de lo dispuesto en el Real decreto 463/2020, de 14 de marzo, 
por el que se declara el estado de alarma para la gestión de la situación de crisis sanitaria ocasionada por la Covid‐19. [2020/3893] 

] 

Castelló – Vinaròs 

De Lunes a Domingo: 

CASTELLÓ ‐ VINARÒS 

IDA  VUELTA 
CASTELLÓ  6:00  13:00  20:00  10:00  17:00  0:00 
BENICÀSSIM  6:20  13:20  20:20  9:40  16:40  23:40 
PLAYETAS  6:30  13:30  20:30  9:30  16:30  23:30 
OROPESA  6:40  13:40  20:40  9:20  16:20  23:20 
RIBERA  6:50  13:50  20:50  9:10  16:10  23:10 
TORREBLANCA  7:05  14:05  21:05  9:00  16:00  23:00 
ALCALA  7:20  14:20  21:20  8:40  15:40  22:40 
STA. MAGDALENA 7:35  14:35  21:35  8:25  15:25  22:25 
BENICARLÓ  7:45  14:45  21:45  8:15  15:15  22:15 
VINARÒS  8:00  15:00  22:00  8:00  15:00  22:00 

*

Rogamos disculpen las molestias 
AUTOS MEDITERRANEO,S.A.  Castelló a 4 de Junio de 2020 

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  05 octubre 2020 12:46:05

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 05 noviembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00460 Intercity 14.32 16.18 1h. 46min. 30.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
00264 Intercity 18.32 20.17 1h. 45min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

         TRENS VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA
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